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Närvarande Sistonen Markku ordförande  
 Aaltonen Juri ledamot I stället ersättare Rajala 

Maria, Aaltonen Juri 
anlände kl. 18.38 § 25, 
Rajala Maria avlägsnade 
sig 

 Aavaparta Tiina ledamot avlägsnade sig kl. 20.45 
§ 26, i stället Akinyemi 
Aino 

 Alaviiri Kaisa ledamot  
 Ali Abdirahman ledamot  
 Ali Habiba ledamot i stället ersättare 

Hellström Martti 
 Ampuja Ari ledamot  
 Aro Olli ledamot  
 Arstila Leila ledamot  
 Cederlöf Karin ledamot  
 Elo Simon ledamot  
 Elo Tiina ledamot  
 Fagerström Noora ledamot  
 Gestrin Christina ledamot  
 Grönroos Simo ledamot  
 Guzenina Maria ledamot  
 Gästrin Eva-Lena ledamot  
 Halkosaari Tommi ledamot  
 Havu Isto ledamot  
 Hietanen-Tanskanen 

Ira 
ledamot  

 Hopsu Inka ledamot  
 Hyrkkö Saara ledamot  
 af Hällström Nina ledamot  
 Jama Mohamed ledamot anlände kl. 18.06 § 25 
 Juuti Sini ledamot  
 Juvonen Arja ledamot  
 Järvenpää Kaarina ledamot  
 Järvinen Hannu ledamot  
 Kajava Henna ledamot  
 Karimäki Johanna ledamot  
 Katainen Mervi ledamot  
 Kauma Pia ledamot  
 Kauste Mika ledamot  
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 Keisteri-Sipilä Elli ledamot  
 Kemppi-Virtanen Pirjo ledamot  
 Kerola Hannele ledamot  
 Keronen Jiri ledamot  
 Kilpijoki Kerttu-Liisa ledamot  
 Kling Eero ledamot  
 Koponen Noora ledamot  
 Korhonen Henri ledamot  
 Kurri Vanessa ledamot  
 Laakso Mikko ledamot  
 Laakso Ville ledamot  
 Lahtinen Teemu ledamot  
 Laiho Mia ledamot  
 Limnéll Jarno ledamot  
 Lindholm Julia ledamot  
 Löyttyniemi Meri ledamot  
 Markkula Markku ledamot  
 Marttila Helena ledamot  
 Nevanlinna Risto ledamot  
 Nieminen Pinja ledamot avlägsnade sig under 

pausen, i stället Hertell 
Sirpa 

 Nores Mia ledamot avlägsnade sig kl. 21.00 
§ 26, i stället Ilkko-
Ervasti Pauliina 

 Partanen Henna ledamot  
 Pentikäinen Aulikki ledamot i stället ersättare 

Saikkonen Heini, som 
avlägsnade sig kl. 19.07 
§ 26 då Pentikäinen 
Aulikki anlände 

 Portin Anders ledamot i stället ersättare Båsk 
Gustav 

 Poutala Mika ledamot i ställer ersättare Tolonen 
Marko 

 Puntila Päivi ledamot  
 Ruoho Veera ledamot  
 Räf Marika ledamot  
 Sammallahti Tere ledamot  
 Saramäki Sara ledamot avlägsnade sig kl. 22.00 

efter § 27, i stället Tuisku 
Sofia 

 Savela Sari ledamot  
 Seppälä Peppi ledamot  
 Stenvall Nora ledamot  
 Särkijärvi Jouni J. ledamot  
 Uotila Kari ledamot  
 Valle Jaana ledamot  
 Vanhanen Joel ledamot  
 Vehmanen Emma-

Stina 
ledamot  

 Viljakainen Paula ledamot  
 Vuornos Henrik ledamot anlände kl. 17.41 § 25 
 Värmälä Johanna ledamot  
 Ülle Auli ledamot  
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 Lähdesmäki Patrik ersättare för 

ungdomsfullmäktiges 
representant 

 

 Mykkänen Kai  stadsdirektör  
 Ketonen Timo tf direktör för sektorn för 

fostran och lärande 
 

 Isotalo Olli stadsmiljödirektör  
 Heinaro Mervi livskraftsdirektör  
 Konttas Ari finansieringsdirektör  
 Pajakoski Johanna kommunikationsdirektör  
 Majuri Jouni stadssekreterare, sekreterare  
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Underskrifter 
  Markku Sistonen  Jouni Majuri 

ordförande   sekreterare 
 
 
Protokollet justerat och godkänt 
 
 
  Isto Havu   Nina af Hällström 

protokolljusterare  protokolljusterare 
 
 
Protokollet framlagt 
 

Detta protokoll publicerades i det allmänna datanätet 31.03.2025  
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§ 22  Konstaterande av sammanträdets laglighet och beslutsförhet 6 
§ 23  Val av protokolljusterare 7 
§ 24  Förlorad valbarhet och fyllnadsval: ersättare i kulturnämnden 8 
§ 25 1, 2 Godkännande av projektplanen för en stadion och en 

parkeringsanläggning i Hagalunds idrottspark 
11 

§ 26 3 Höjning av målkostnaden för ombyggnad och utbyggnad av 
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18 

§ 27 4, 5 Godkännande av projektplanen för Esbovikens simhall 24 
§ 28  Fråga om samordning av kollektivtrafikens tidtabeller med skolornas 

scheman 
35 

§ 29  Motion om en invånarenkät genom vilken invånarna kan delta i 
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38 

§ 30  Motion om starkare främjande av Esbobornas hälsa och välfärd 41 
§ 31  Motion om att införa principerna för tryggare rum i alla Esbo stads 

lokaler 
47 

§ 32 6 Motion om att ordna parkmåltider i Esbo 50 
§ 33  Motion om luftrening för bekämpning av sjukdomar inom 
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58 

§ 34 7 Förteckning enligt I delen 1 kap. 7 § i förvaltningsstadgan över 
aktuella motioner och åtgärder som vidtagits med anledning av dessa 

63 

§ 35  Motioner och frågor inlämnade vid sammanträdet 65 
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§ 22 
Konstaterande av sammanträdets laglighet och beslutsförhet 
 
Beslut  

Ordföranden konstaterade att sammanträdet var lagligen sammankallat 
och beslutsfört. 

 
Redogörelse  

Fullmäktige hade sammankallats genom en kallelse som undertecknats av 
fullmäktiges ordförande och daterats 13.3.2025 och som utsänts till 
fullmäktigeledamöterna. 
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§ 23 
Val av protokolljusterare 
 
Beslut  Till protokolljusterare valdes Isto Havu och Nina af Hällström. 
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Ordningsnummer 8947/00.00.01/2021 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 24 
 
 
§ 24 
Förlorad valbarhet och fyllnadsval: ersättare i kulturnämnden 

 
Beredning och upplysningar: 
Kaukonen Katariina 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige väljer Hannele Krohn (VF) till personlig ersättare för 
ledamot i kulturnämnden Said Morad (VF) i stället för Sinna Koivusalo 
(VF). 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Ersättare i kulturnämnden Sinna Koivusalo (VF) har i ett e-
postmeddelande 23.1.2025 begärt avsked från uppdraget som ersättare 
i kulturnämnden på grund av flyttning från orten. Till följd av flyttning 
från orten förlorar den förtroendevalda sin valbarhet.  
 
Enligt 1 delen, 4 kap. 2 § i förvaltningsstadgan består kulturnämnden av 
tretton (13) ledamöter med var sin personliga ersättare. Ordföranden 
och vice ordföranden ska vara ledamot eller ersättare i fullmäktige. 

 
Valbar till en nämnd och ett utskott är enligt 74 § 1 mom. i 
kommunallagen den som är valbar till fullmäktige, dock inte: 
1) den som är anställd hos kommunen och lyder under nämnden eller 
utskottet, 
2) den som är anställd hos en sammanslutning eller stiftelse som 
bedriver verksamhet inom nämndens eller utskottets uppgiftsområde 
och där kommunen har bestämmande inflytande, 
3) den som är ledamot i styrelsen eller i ett därmed jämförbart organ 
eller i en ledande och ansvarsfull uppgift eller i en därmed jämförbar 
ställning i en affärsdrivande sammanslutning, om det är fråga om en 
sådan sammanslutning som kan ha väsentlig nytta eller lida väsentlig 
skada av hur de ärenden avgörs som normalt behandlas i nämnden. 
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Organen ska väljas med hänsyn till jämställdhetslagen. På val av 
kommunala organ tillämpas 4 a § i lagen om jämställdhet mellan 
kvinnor och män, enligt vilken kommunala organ med undantag av 
fullmäktige ska bestå av minst 40 procent kvinnor och minst 40 procent 
män. 
 
Kulturnämnden ska således ha minst sex (6) kvinnor och sex (6) män. 
  
Kravet på jämställdhet gäller separat för ordinarie ledamöter och 
ersättare. 
 
Den lagenliga kvoten ska uppfyllas för både ordinarie ledamöter och 
ersättare. Däremot krävs inte att en ordinarie ledamot och dennes 
personliga ersättare ska representera samma kön. Kravet gäller inte 
heller separat för presidiet. För avvikelse från jämställdhetslagen krävs 
en särskild orsak. 
  
Av ersättarna i kulturnämnden är 7 kvinnor och 6 män. Ersättaren kan 
lika väl vara kvinna som man. 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
 

Stadsstyrelsen 3.3.2025 § 45 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mykkänen Kai 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige väljer Hannele Krohn (VF) till 
personlig ersättare för ledamot i kulturnämnden Said Morad (VF) i 
stället för Sinna Koivusalo (VF). 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 
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Tilläggsmaterial 
  

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3751/02.08.00/2023 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 25 
 
 
§ 25 
Godkännande av projektplanen för en stadion och en 
parkeringsanläggning i Hagalunds idrottspark 

 
Beredning och upplysningar: 
Martinsen Kimmo 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen för en stadion och 
en parkeringsanläggning i Hagalunds idrottspark. 
 

Behandling  
Isotalo avlägsnade sig på grund av jäv medan ärendet behandlades (28 
§ 1 mom. 5 punkten i förvaltningslagen). 
 
Grönroos lämnade understödd av Kajava ett förslag till förkastande. 
 
Uotila lämnade understödd av Löyttyniemi följande förslag till 
hemställan: 4.2  
”Fullmäktige hemställer att man inom ramen för stadionprojektet på alla 
möjliga sätt ska förbättra energieffektiviteten, till exempel genom 
användning av solpaneler.” 
 
Uotila lämnade understödd av Laiho följande förslag till hemställan: 4.4 
”Fullmäktige hemställer att man strävar efter att trygga 
träningsförhållandena för fotbollsspelare på andra, ersättande platser 
då träningsplatser tas ur bruk under byggfasen.” 
 
Löyttyniemi lämnade understödd av Hyrkkö följande förslag till 
hemställan: 
”Fullmäktige hemställer att biljetterna till fotbollsstadions evenemang 
omfattar gratis användning av kollektivtrafik.” 
 
Efter avslutad diskussion meddelade ordföranden att Löyttyniemis 
förslag till hemställan inte tas upp till behandling eftersom det strider 
mot I delen Fullmäktige 28 § i förvaltningsstadgan. 
 
Ordföranden föreslog att de övriga förslagen skulle behandlas så att 
man först behandlar förslaget till förkastande och därefter, om förslaget 
inte förkastas, behandlar Uotilas förslag till hemställningar. 
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Fullmäktige godkände ordförandens förslag till behandlingsordning. 
 
Ordföranden föreslog att de som understöder stadsstyrelsens förslag 
röstar ”ja” och de som understöder Grönroos förslag till förkastande 
röstar ”nej”. Fullmäktige godkände ordförandens förslag. 
 
Fullmäktige godkände stadsstyrelsen förslag med rösterna 70 mot 3 
och 2 blanka. Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
Därefter behandlades förslagen till hemställningar. 
 
Ordföranden frågade om Uotilas förslag till hemställan 4.2 kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget 
enhälligt. 
 
Ordföranden frågade om Uotilas förslag till hemställan 4.4 kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, 
konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt förslaget 
enhälligt. 
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes. 
 
Dessutom godkändes följande hemställningar: 4.2 och 4.4 
 
4.2 
Fullmäktige hemställer att man inom ramen för stadionprojektet på alla 
möjliga sätt ska förbättra energieffektiviteten, till exempel genom 
användning av solpaneler. 
 
4.4 
Fullmäktige hemställer att man strävar efter att trygga 
träningsförhållandena för fotbollsspelare på andra, ersättande platser 
då träningsplatser tas ur bruk under byggfasen. 
 

Redogörelse  
Projektet heter Hagalunds idrottsparks stadion. Objektet ligger i 
Hagalund inom ett område som avgränsas av Bollspelsvägen, 
Näverparken och Björkmankansvägen. Tomtens areal är 32 069 m2. 
  
Stadsstyrelsen godkände 17.6.2019 en plan daterad 13.6.2019 för 
övergripande genomförande av området som utgångspunkt för en 
fotbollsstadion i Hagalunds idrottspark och projekthelheten som den 
bildar. Utifrån detta bereddes detaljplanen Hagalunds fotbollsstadion, 
som fullmäktige godkände 26.4.2021. Beslutet överklagades hos 
Helsingfors förvaltningsdomstol. Esbo stad gav 1.11.2021 sitt 
bemötande till besväret. Besväret förkastades och planen vann laga 
kraft 12.10.2022. 
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Projektplanen baserar sig på de referensplaner som utarbetats i 
samband med ändringen av detaljplanen för idrottsparken. 
Referensplanerna har preciserats och kompletterats under åren 2022–
2023.  
 
Projektet omfattar en parkeringsanläggning och en fotbollsstadion med 
tillhörande servicelokaler.  
 
Markägoförhållanden 
 
All mark i planområdet ägs av staden. I området kommer det att 
genomföras lämpliga tomtindelningar som fastställs senare.  
För administrering av stadionhelheten har det grundats två bolag som 
ägs till 100 procent av Esbo stad: Kiinteistö Oy Tapiolan Stadion och 
Kiinteistö Oy Tapiolan Urheilupuiston pysäköinti. 
 
Detaljplan 
 
Detaljplanen Hagalunds fotbollsstadion vann laga kraft 12.10.2022.  
 
Stadionkvarterets (kvarter 12278) beteckning är YU-1 (kvartersområde 
för idrottsbyggnader), vars byggrätt är 17 000 v-m2. Av byggrätten ska 
10 procent användas för kontors-, affärs-, kafé- och restauranglokaler. 
Dessutom får det i kvarteret byggas bostäder på 5 500 v-m2 på de 
byggnadsytor som reserverats för dem. De bilplatser som behövs för 
stadionhelheten, hotellet och bostäderna i området placeras under 
stadion och allaktivitetshallen i en parkeringsanläggning på marknivå.  
 
Trafikarrangemang 
 
Området är lättillgängligt både med kollektivtrafik och med olika fordon. 
Ingången för dem som kommer gående ligger på södra sidan av 
stadion. Parkeringen under evenemangen och servicetrafiken samt 
lämning och hämtning sker via Samspelsvägen norr om stadion. 
 
Stadion och parkeringsanläggningen 
 
Stadion kommer att ha cirka 6 000 platser för åskådare. Bollplanen 
täcks inte. På läktarna byggs en takkonstruktion som ett utsprång. 
Taket på läktaren byggs utan pelare. Läktaren i norra delen av stadion 
är en teleskopläktare som möjliggör också andra evenemang än 
fotbollsevenemang. För de gästande lagens supportrar byggs en 
separat läktare med en skild ingång.  
 
De så kallade gemensamma tjänsterna placeras i lokalerna mellan 
stadion och allaktivitetshallen. Där placeras lokaler för föreningar, 
omklädningsrum, gym, mötesrum, lokaler för pressen och 
restauranglokaler som betjänar både stadion och allaktivitetshallen. 
Omklädningsrummen byggs så att behoven hos både kvinnliga och 
manliga lag på nationell elitserienivå tillgodoses. 
 
I den kalla entréhallen som byggs runt stadion placeras flera kiosker. I 
stadions bottenvåning byggs ett kafé och en butik som också har 
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biljettförsäljning. I bottenvåningen placeras tekniska utrymmen som 
betjänar parkeringsanläggningen och stadionbyggnaden.  
 
I planerna för stadion beaktas en allaktivitetshall som byggs senare. 
 
Parkeringshallarna är kalla och byggs på marknivå under däck. Det 
totala antalet bilplatser i parkeringsanläggningen är i det första skedet 
cirka 670. Platserna anvisas som obligatoriska bilplatser som krävs för 
bygglov för bostadskvarteren och stadion.  
På platsen för allaktivitetshallen byggs som en tillfällig lösning cirka 150 
bilplatser samt omklädningsrum som betjänar användarna av 
idrottsparkens uteplaner. 
 
Planlösningar 
 
Syftet med planeringen är en helhetslösning som är fördelaktig med 
tanke på bygg- och underhållskostnaderna, tillfredsställande för 
användarna samt tekniskt och ekonomiskt bra och där principerna för 
hållbar utveckling har beaktats bland annat med tanke på flexibiliteten 
och den totala ekonomin. 
 
I livscykelanalysen beaktas byggnadernas långa livslängd. 
Byggnaderna ska vara tillgängliga. Idrottslokalerna och därtill hörande 
lokaler ska gå att flexibelt anpassa för olika ändamål. 
 
Granskningsperioden för byggnadernas livscykelekonomi är 100 år för 
de bärande konstruktionerna (grund och bärande stomme), 50 år för 
fasadkonstruktionerna, 50 år för vatten- och avloppsanläggningarna 
samt 25 år för ventilationsanordningarna.  
 
Byggnaderna planeras så att de är så energieffektiva som möjligt. I 
byggnaderna ska ändamålsenliga och långvariga byggmaterial 
användas och lösningar vars klimatavtryck är så litet som möjligt.  
 
Byggnaderna ansluts till ett fjärrvärmenät med klimatneutral 
värmeproduktion och eventuellt till ett nätverk för fjärrkyla. Alternativt 
produceras uppvärmningsenergin med jordvärme. För projektet 
utarbetas en flermålsoptimeringsutredning, som används som grund för 
valet av energilösning. 
 
Finansiering 
 
Idrottsnämnden har vid sitt möte 20.4.2023 föreslagit att 
utgångspunkten ska vara en projekthelhet som utöver en fotbollsstadion 
även omfattar en allaktivitetshall. 
 
Utvecklingen av Idrottsparken baserar sig på finansiering via 
balansenheten Idrottsparken. Balansenheten får sina inkomster av 
försäljning och arrende av tomter i Idrottsparken.  
 
Kostnadsförslaget för stadion och parkeringsanläggningen 14.12.2023 
uppgår till sammanlagt 74,0 miljoner euro enligt följande: 
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• 53,2 miljoner euro för fotbollsstadion (5 615 v-m2) 
• 16,2 miljoner euro för parkeringsanläggningen med 670 

bilplatser 
• 2,1 miljoner euro för parkeringsområdet på platsen för den 

kommande allaktivitetshallen och för förråd och omklädningsrum 
vid uteplanerna i området 

• 1,0 miljoner euro för AV-apparater 
• 0,5 miljoner euro för en jordvärmeanläggning 
• 1,0 miljoner euro för släckningssystem 

 
Utifrån värderingsinstrumentet som färdigställdes 12/2022 är den 
uppskattade försäljningsinkomsten av bostadsbyggnadsrätterna i 
planområdet (40 500 v-m2) cirka 72 miljoner euro (+/- 10 %).   
 
Modellen för genomförande 
 
Det ordnas en upphandling om genomförandet av projektet. Anbud 
begärs på basis av referensplaner samt konstruktions- och hustekniska 
utredningar som utarbetas.  
 
Drift 
 
Byggandet av stadion och allaktivitetshallen som byggs senare bokförs i 
balansräkningen för bolaget som fungerar som byggherre, Kiinteistö Oy 
Tapiolan Stadion. Valet av driftbolag görs senare på basis av 
upphandling.    
 
Byggandet av parkeringsutrymmena bokförs i balansräkningen för 
bolaget som fungerar som byggherre, Kiinteistö Oy Tapiolan 
Urheilupuiston Pysäköinti. Valet av driftbolag görs senare på basis av 
upphandling.    
  
Preliminär tidsplan för projektet 
 

• Projektplanen färdigställdes 10/2022–12/2023 
• Projektplan, stadsstyrelsen 03/2025 och fullmäktige 04/2025 
• Anbudsförfarande med förberedelser 04/2025–09/2025 
• Upphandlingsbeslut och besvärstid 09–11/2025 
• Inledandet av entreprenaden 12/2025 
• Byggnadsplanering och bygglov i genomförandeskedet 

12/2025–11/2026  
• Byggtid 11/2026–06/2029 

  
Tidtabellen preciseras i samband med valet av entreprenör. 
 
Uppgifter om projektets omfattning (Alternativ 1) 
 

• totalyta 33 470 m2 och  
• lägenhetsyta cirka 5 510 m2 
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Driftskostnader (Alternativ 1) 
 
 

• Kapitalhyra 5,2 miljoner euro per år (bygger på en uppskattning 
att investeringen uppgår till 74,0 miljoner euro) 

• Skötselvederlaget fastställs senare.  
 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
 
 
 

Stadsstyrelsen 3.3.2025 § 49 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mykkänen Kai 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen för en stadion och en parkeringsanläggning i Hagalunds 
idrottspark. 
 

Behandling  
 
Olli Isotalo och Jarmo Kulmala avlägsnade sig på grund av jäv medan 
ärendet behandlades och beslut fattades (styrelsemedlemmar i 
Kiinteistö Oy Tapiolan Stadion och Kiinteistö Oy Tapiolan 
Urheilupuiston Pysäköinti, 28 § 1 mom. 5 punkten i förvaltningslagen). 
 
Partanen föreslog understödd av Saramäki m.fl. att ärendet bordläggs. 
 
Under bordläggningen utreds följande: 
- möjligheten att utvidga uteplanerna så att de lämpar sig för officiella 

matcher. 
- uppskattning av användningsgraden och av driftskostnaderna för 

stadion för staden och för användarna.  
- stadions lämplighet för konserter. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Partanens förslag 
kan godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig detta, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt förslaget. 
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Ärendet bordlades enhälligt så att det under bordläggningen utreds 
följande: 
– möjligheten att utvidga uteplanerna så att de lämpar sig för officiella 
matcher. 
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– uppskattning av användningsgraden och av driftskostnaderna för 
stadion för staden och för användarna.  
– stadions lämplighet för konserter. 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
 
 

Stadsstyrelsen 10.3.2025 § 65 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mykkänen Kai 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen för en stadion och en parkeringsanläggning i Hagalunds 
idrottspark. 
 

Behandling  
Olli Isotalo avlägsnade sig på grund av jäv medan ärendet behandlades 
och beslut fattades (styrelsemedlem i Kiinteistö Oy Tapiolan Stadion 
och Kiinteistö Oy Tapiolan Urheilupuiston pysäköinti, 28 § 1 mom. 5 
punkten i förvaltningslagen). 
 
Kajava lämnade följande förslag till förkastande: 
Projektplanen för en stadion i Hagalunds idrottspark förkastas. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Kajavas förslag 
förfallit i brist på understöd. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes. 
 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

1 Hankesuunnitelma Tapiolan stadion 10.3.2025 
2 Äänestyslista § 25 

 
Tilläggsmaterial 

- Tarveselvitys liikuntapalvelut 
- Arkkitehtitoimiston viitesuunnitelma_Tapiolan urheilupuiston 

stadion 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 1630/10.03.02/2021 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 26 
 
 
§ 26 
Höjning av målkostnaden för ombyggnad och utbyggnad av Hagalunds 
simhall 

 
Beredning och upplysningar: 
Yrjölä Reijo 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner en höjning av målkostnaden för projektet för 
ombyggnad och utbyggnad av Hagalunds simhall som godkänts i 
investeringsprogrammet 2024–2031 med 9,5 miljoner euro till 55,5 
miljoner euro. 
 

Behandling  
Lahtinen föreslog understödd av Järvinen att förslaget förkastas. 
 
Sammallahti lämnade följande förslag till hemställan: 
”Fullmäktige hemställer att om tilläggsfinansiering beviljas för 
Hagalunds simhall, beviljas projektet inte längre tilläggsfinansiering i 
framtiden.” 
 
Sammallahti föreslog bordläggning av ärendet. 
 
Alaviiri föreslog understödd av Nores att ärendet remitteras på följande 
grunder: 
”Fullmäktige godkänner inte den föreslagna tilläggsinvesteringen. 
Fullmäktige uppmanar stadsstyrelsen att omedelbart inleda en snabb 
beredning för att utreda möjligheterna att bygga en ny simhall i 
Hagalunds storområde. I utredningen ska man granska tidsplanen, 
trafikförbindelserna, att tomten är tillräckligt stor, planläggningsläget, de 
preliminära kostnaderna samt utarbetandet av en projektplan. 
Fullmäktige anser att det primära placeringsalternativet för en ny simhall 
är Hagalunds idrottspark. Fullmäktige beviljar inte tillstånd att inleda 
ombyggnadsprojektet och utbyggnaden av simhallen och beviljar inte 
tillstånd att ingå sådana entreprenadavtal och andra avtal som 
genomförandet av projektet förutsätter.”  
 
Ordföranden meddelade att Alaviiris förslag till hemställan inte tas upp 
till behandling eftersom det strider mot I delen Fullmäktige 28 § i 
förvaltningsstadgan. 



 
 
Esbo stad Protokoll  19/68 
 
Fullmäktige § 26 24.03.2025 
 
 
 

 

 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att eftersom det 
hade lämnats ett understött förslag till förkastande, som inte kan 
godkännas enhälligt, måste mötet rösta och vidare att Sammallahtis 
förslag förfallit i brist på understöd. 
 
Fullmäktige godkände stadsstyrelsen förslag med rösterna 54 mot 20 
och 1 blanka.  
 
Stadsstyrelsens förslag godkändes. 
 
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes. 
 
Järvinen, Juvonen, Keronen, Valle, Ampuja och Lahtinen reserverade 
sig mot beslutet. 
 
Lahtinen, Valle, Ampuja och Järvinen lämnade följande motivering till 
sin avvikande åsikt: ”Tilläggsanslaget på 9,5 miljoner euro för ett redan 
oskäligt dyrt reparationsprojekt är en dåligt motiverad investering med 
mycket hög risk, som sannolikt inte avsevärt förlänger livslängden på 
Hagalunds simhall. Dessutom innebär simhallens status som skyddad 
byggnad att man i samband med den dyra ombyggnaden inte kan 
modernisera simhallen så att den motsvarar de nuvarande kraven. På 
grund av den osäkerhet som fortfarande råder kring byggnadens skick 
kommer projektet sannolikt också att kosta betydligt mer än det nu 
beslutade 55,5 miljoner euro.” 
 

Redogörelse  
Hagalunds simhall är belägen på adressen Kyrkstigen 3 vid 
Centralbassängen i Hagalund. Tomtens areal är 6 770 m2. 
Objektnumret är 6001 och projektnumret är PRH2597. 
 
Hagalunds simhall och dess omgivning byggdes år 1965. Simhallen 
ritades av Aarne Ervi. En ombyggnad och utbyggnad av simhallen 
utfördes år 2005. 
 
Det har gjorts en byggnadshistorisk utredning och inventering av 
byggnaden, Rakennushistoriallinen selvitys ja inventointi (RHS, 
16.8.2002). Utredningen har kompletterats under planeringen av 
ombyggnaden. Simhallen ligger på en central plats i Hagalunds byggda 
kulturmiljö, och utgör en viktig del av Hagalunds centrumområde som 
ritades av Aarne Ervi. Vid planeringen av projektet har man samarbetat 
med Museiverkets experter och lyckats anpassa de museimässiga 
kraven till de strukturella lösningarna. 
 
Syftet med ombyggnaden och utbyggnaden är att bevara byggnadens 
utseende, och den nya utbyggnaden följer den befintliga simhallens 
utseende så att huvudbassängens lokal framhävs i byggnadskroppen 
såsom idag.  
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Simhallen består av den ursprungliga delen från 1965 och utbyggnaden 
från 2005. Dessutom finns det på gården en hoppbassäng och en 
plaskbassäng för barn. Bakom plaskbassängen finns en 
åskådaranläggning. 
 
Alla lokaler i simhallen och uteområden repareras eller byggs 
huvudsakligen som en ny konstruktion i samband med detta projekt. 
Huvudbassänghallen byggs som en ny konstruktion i enlighet med det 
ursprungliga utseendet. Nya konstruktioner är en stor bassäng, en liten 
undervisningsbassäng, hopplattformar på tre och fem meters höjd och 
en fast läktare. Utomhus byggs hoppbassängen, plaskbassängen och 
läktaren (för solbadare) på nytt, men med det ursprungliga utseendet. 
 
Vid ombyggnaden 2005 byggdes det på simhallens norra sida en liten 
utbyggnad med en allaktivitetsbassäng (terapibassäng) och en 
plaskbassäng, ett gym och en källarvåning. Ombyggnaden från 2005 
renoveras till behövliga delar. 
 
Våningarna i den nuvarande flygeln med omklädnings- och duschrum är 
för låga för den teknik som används nuförtiden. Flygeln med 
omklädnings- och duschrum i tre våningar jämte källare rivs helt och 
byggs på nytt i ungefär samma omfattning i två våningar, varvid flygeln 
utvidgas österut. Under dessa två våningar byggs en fullskalig källare 
där simhallens tekniska system installeras. 
 
I investeringsdelen i budgeten 2024 hade det för projektet budgeterats 
sammanlagt 46,005 miljoner euro.    
 
Projektet konkurrensutsattes i oktober 2024. Tre anbudsgivare lämnade 
anbud på huvudentreprenaden för den delade entreprenaden. 
Kostnadskalkylen för projektet, som beräknats utifrån de billigaste 
anbuden för olika entreprenader med beaktande av beställarens redan 
realiserade och uppskattade kostnader inklusive projektreserveringar är 
55,5 miljoner euro, vilket överstiger de anslag som reserverats för 
projektet med 9,5 miljoner euro.  
 
Kostnaderna har höjts bland annat på grund av delvis oförutsedda 
riskreserveringar i anbudspriserna som orsakats av projektets särdrag 
och förhållandena på byggplatsen, bland annat i fråga om lång 
entreprenadtid, skydd och mycket krävande grundläggning, den höga 
kostnadsnivån för en sidoentreprenad samt den ökade mängden 
rivningsarbete. 
 
I projektet har det av synergiskäl också inkluderats kostnadsposter som 
hör till andra kostnadsplatser, såsom till exempel rivningskostnader som 
kan jämföras med rivning av hela byggnaden, system som ökar 
användarnas säkerhet och trivsel, såsom drunkningsförhindrande 
system och dubbel vattenbehandling samt stöd- och ytkonstruktioner i 
Centralbassängen och belysning vid gång- och cykelbanor inom 
områdesbyggande.  
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Dessutom innehåller kostnadskalkylen kostnader för en lång 
planeringsperiod för planer som inte längre beskriver det nuvarande 
projektet för nybyggnad som genomförs på byggnadsskyddets villkor. 
 
Den sammanlagda effekten av de ovannämnda faktorerna har 
beräknats vara cirka 5,8 miljoner euro och effekten av de oförutsedda 
riskreserveringar som ingår i anbudspriserna cirka 3,7 miljoner euro. 
 
För fullmäktige föreslås att anslaget för projektet höjs till 55,5 miljoner 
euro, moms 0 procent. 
 
Det föreslås tillstånd att inleda projektet i mars 2024, så att en 
senareläggning av inledandet av byggandet inte medför problem i fråga 
om tidtabellen för upphandlingen eller kostnaderna. 
 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
 
 

Stadsstyrelsen 3.3.2025 § 50 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 

 
Stadsstyrelsen  
1   
föreslår för fullmäktige att fullmäktige godkänner en höjning av 
målkostnaden för projektet för ombyggnad och utbyggnad av 
Hagalunds simhall som godkänts i investeringsprogrammet 2024–2031 
med 9,5 miljoner euro till 55,5 miljoner euro.   
2 
beslutar att projektet för ombyggnad och utbyggnad av Hagalunds 
simhall kan inledas och att de entreprenadavtal och andra avtal som 
krävs för genomförandet av projektet kan ingås. 
 

Behandling  
Ordföranden föreslog understödd av Partanen att ärendet bordläggs. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om ordförandens förslag 
kunde godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig detta, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt förslaget. 
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Ärendet bordlades enhälligt. 
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Beslutshistoria 
 

 
 
 

Stadsstyrelsen 10.3.2025 § 66 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 

 
Stadsstyrelsen  
1   
föreslår för fullmäktige att fullmäktige godkänner en höjning av 
målkostnaden för projektet för ombyggnad och utbyggnad av 
Hagalunds simhall som godkänts i investeringsprogrammet 2024–2031 
med 9,5 miljoner euro till 55,5 miljoner euro.   
2 
beslutar att projektet för ombyggnad och utbyggnad av Hagalunds 
simhall kan inledas och att de entreprenadavtal och andra avtal som 
krävs för genomförandet av projektet kan ingås. 
 

Behandling  
Lahtinen lämnade följande förslag till ändring: 
Höjningen av målkostnaderna avslås. 
 
Vuornos lämnade understödd av ordföranden följande förslag till tillägg:  
Stadsstyrelsen förutsätter att man strävar efter att driftsavbrottet för 
barnens utebassäng är så kort som möjligt, det vill säga att bassängen i 
mån av möjlighet stängs först efter säsongen 2025 och öppnas redan 
innan ombyggnaden av simhallen blir klar, om det är möjligt utan extra 
kostnader och utan att ombyggnaden fördröjs. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Lahtinens 
förslag förfallit i brist på understöd. 
 
Ordföranden frågade om Vuornos förslag kan godkännas enhälligt. 
Eftersom ingen motsatte sig detta, konstaterade ordföranden att 
stadsstyrelsen hade godkänt förslaget. 
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen  
1   
föreslår för fullmäktige att fullmäktige godkänner en höjning av 
målkostnaden för projektet för ombyggnad och utbyggnad av 
Hagalunds simhall som godkänts i investeringsprogrammet 2024–2031 
med 9,5 miljoner euro till 55,5 miljoner euro.   
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2 
beslutar att projektet för ombyggnad och utbyggnad av Hagalunds 
simhall kan inledas och att de entreprenadavtal och andra avtal som 
krävs för genomförandet av projektet kan ingås. 
3 
förutsätter att man strävar efter att driftsavbrottet för barnens 
utebassäng är så kort som möjligt, det vill säga att bassängen i mån av 
möjlighet stängs först efter säsongen 2025 och öppnas redan innan 
ombyggnaden av simhallen blir klar, om det är möjligt utan extra 
kostnader och utan att ombyggnaden fördröjs. 
 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

3 Äänestyslista § 26 
 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3588/10.03.02/2023 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 27 
 
 
§ 27 
Godkännande av projektplanen för Esbovikens simhall 

 
Beredning och upplysningar: 
Lithovius Sirpa 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Stadsstyrelsens ordförande Katainen föreslog understödd av 
ordföranden i fullmäktiges förhandlingskommitté Kauste m.fl. att ärendet 
remitteras för ny beredning på följande grunder: 
Fullmäktige återremitterar projektplanen på följande villkor: 
Stadsstyrelsen inleder omedelbart detaljplaneringen av den alternativa 
simhallen i form av en nybyggnad utan dröjsmål, så att man i samband 
med beredningen utöver det alternativa läget även utreder projektets 
tidsplan, trafikförbindelser, tomtens tillräcklighet och de preliminära 
kostnaderna. Om Esbovikens simhall omfattas av ett långvarigt 
användningsförbud (längre än 9 månader) före utgången av år 2027, 
inleds projektet enligt projektplanen omedelbart.” 
 
Ordföranden meddelade att eftersom det har lämnats ett understött 
förslag om återremiss ska de följande inläggen gälla remiss.  
 
Aaltonen lämnade under diskussionen om förslaget till återremiss 
följande förslag till hemställan: 
”Fullmäktige hemställer att man under den fortsatta beredningen utreder 
möjligheterna att foga en planerad allaktivitets-/hoppbassäng till 
projektet.” 
 
Ordföranden meddelade att förslaget till hemställan inte tas upp till 
behandling eftersom det strider mot I delen Fullmäktige 28 § i 
förvaltningsstadgan. 
 
Efter avslutad diskussion om återremiss frågade ordföranden om 
ärendet kan remitteras enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig 
remissförslaget, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt 
förslaget enhälligt. 
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Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet återremitterades för ny beredning enligt följande: 
 
Stadsstyrelsen inleder omedelbart detaljplaneringen av den alternativa 
simhallen i form av en nybyggnad utan dröjsmål, så att man i samband 
med beredningen utöver det alternativa läget även utreder projektets 
tidsplan, trafikförbindelser, tomtens tillräcklighet och de preliminära 
kostnaderna. Om Esbovikens simhall omfattas av ett långvarigt 
användningsförbud (längre än 9 månader) före utgången av år 2027, 
inleds projektet enligt projektplanen omedelbart. 
 

Redogörelse  
Projektets namn är Esbovikens simhall, projektnummer 6024.  
Fastigheten ägs av Esbo stad och ligger på adressen Esboviksgränden 
4, 02320 Esbo. 
 
Esbovikens simhall, som blev färdig 1983, ligger i Esbovikens 
idrottspark. Simhallen har ritats av arkitekten Osmo Sipari. 
 
Esbovikens simhall har nått slutet av sin livscykel. Med tanke på antalet 
användare och efterfrågan är bassängerna även för små. Projektet 
planerades ursprungligen som ett ombyggnads- och utbyggnadsprojekt. 
Senare ändrades projektet helt och hållet till ett nybyggnadsprojekt, 
vilket ledde till att projektplanen uppdaterades. I samband med att 
planeringen framskred konstaterades det att reparationsbehoven var 
mer omfattande och att reparationerna var svårare än man 
ursprungligen uppskattat. Enligt kostnadskalkylen är kostnaderna för en 
nybyggnad tillsammans med rivningskostnaderna dessutom ungefär 
lika stora som kostnaderna för ombyggnad och utbyggnad. I 
nybyggnadsprojektet är det också möjligt att bättre optimera och 
modernisera energi- och lokallösningar samt annan teknik. 
 
För området gjordes en detaljplaneändring med utgångspunkt i en 
höjning av byggrätten till 8 000 m2 våningsyta för tomt nr 5 (49-34-206-
5) i YU-kvarteret 34206, en flyttning av byggnadsytans gränser och en 
utvidgning av tomtens areal samt möjliggörandet av byggandet av en 
parkeringsanläggning med fem våningar på LPA-tomten nr 6 nordväst 
om YU-tomten nr 5. Den nya detaljplanen vann laga kraft 17.2.2021. 
Planbeteckningen för simhallskvarteret är nu YU-1, byggnadsrätten är 8 
000 m2 våningsyta och våningstalet är 2. Totalytan i referensplanen för 
nybyggnaden är 8 820 m². Utöver den byggnadsrätt som antecknats i 
detaljplanen innehåller planen extra byggnadsrätt för lokaler och schakt 
för husteknik, återvinningsrum, lokaler för fastighetsskötsel, lokaler för 
parkering samt en transformatorstation. 
 
Enligt de senaste befolkningsprognoserna ökar befolkningen i 
Esbovikens storområde med cirka 20 000 invånare fram till år 2031 och 
med 40 000 invånare fram till år 2050. Det ökande antalet pensionärer i 
Esbo orsakar ett tryck på användningen av simhallar under dagtid. 
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Under de senaste 20 åren har befolkningsstrukturen i Esboviken 
föråldrats relativt sett mest bland storområdena i Esbo. Simhallen är en 
idrottsinvestering som tydligt leder till ökad aktivitet i samtliga 
åldersgrupper. Resultatområdet för livskraft har deltagit i beredningen 
av projektplanen. 
 
Uppgifter om projektets omfattning och kostnader 
 
Idrottsnämnden har i sitt utlåtande om projektplanen för Esbovikens 
simhall 3.11.2023 konstaterat att projektet också ska omfatta en djup 
allaktivitetsbassäng (hoppbassäng, 25 m), i enlighet med idrotts- och 
ungdomsnämndens tidigare utlåtande om projektplanen 15.12.2020. Till 
övriga delar understöds projektplanen. I enlighet med tidigare beslut har 
den så kallade hoppbassängen inte inkluderats i denna projektplan. I 
projektplanen har man beaktat en utomhusbassäng, som lades till i 
samband med beslutet om den föregående projektplanen, i den 
omfattning som preciserades under det föregående planeringsskedet. 
 
Beslut om den närmare tidsplanen och finansiering för projektet torde 
fattas i förtroendeorganen under år 2025. Esbovikens simhall har fogats 
till det investeringsprogram som fattades i december. 
 
Målpriset för projektet har beräknats med hjälp av Haahtelas 
kostnadsberäkningsprogram Taku på basis av målpriset med Haahtela-
indexet 9/2023 (113,1). 
 
Totalyta: 8 820 m² 
 
Målpris 
Simhallen: 33,0 miljoner euro 
Utomhusbassängen: 2,3 miljoner euro 
Sammanlagt: 35,3 miljoner euro 
 
Lokalhyra: 3,90 miljoner euro per år 
 
Projektets måltidtabell 
 
Projektplanering 2023 
Planering 2025–2026 
Beredning av byggandet 2026–2027 
Byggande 2027–2029 
Mottagande 2029 
Ibruktagning 2029 
 
Tidsplanen för byggandet är kopplad till färdigställandet av Hagalunds 
simhall. Resultatenheten för idrott har med tanke på servicenätet 
föreslagit att Esbovikens simhall kan stängas när Hagalunds simhall 
öppnas. 
 
På begäran av stadsstyrelsen har affärsverket Esbo lokaler utrett 
alternativa lösningar för hoppbassängen och uppskattat kostnaderna för 
dem, vilket presenteras i det bifogade tilläggsbladet till projektplanen, 
daterat 27.2.2024: 
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Alternativ A innebär att den lilla bassängen utomhus, som beskrivs i 
projektplanen, genomförs som en hoppbassäng, vilket höjer de totala 
kostnaderna för projektet till 37,3 miljoner euro. 
 
Alternativ B omfattar utöver det som redovisats i projektplanen också en 
hoppbassängshall på internationell nivå, med möjlighet till 
vattenlöpning, vilket höjer de totala kostnaderna för projektet till 45,9 
miljoner euro. 
 
Kostnadsnivå februari 2024. 
 
Ytterligare utredningar och granskningar som gjorts efter 
remitteringen 
 
Fullmäktige remitterade ärendet för ny beredning 18.11.2024. På 
begäran av fullmäktige har affärsverket Esbo lokaler gjort en utredning 
om simhallens skick och kommande underhållsreparationer. Dessutom 
har man inom stadsmiljösektorn i samarbete mellan olika enheter 
utarbetat en utredning om de alternativa placeringsalternativen för 
Esbovikens simhall. 
 
Förslaget baserar sig fortfarande på den ursprungliga planen, enligt 
vilken ombyggnaden av Esbovikens simhall på den nuvarande platsen 
genomförs efter att Hagalunds simhall har tagits i bruk. Ett skilt förslag 
om Hagalunds simhall har lämnats till fullmäktige. För vidare utredning 
av alternativa platser krävs att 2–3 platser väljs för fortsatt granskning. 
Efter granskningen innebär anvisandet av en ny plats för simhallen 
bland annat en ändring av detaljplanen och inledande av en ny 
projektplanering. 
 
 
 

 
Beslutshistoria 
 
Fullmäktige 18.11.2024 § 107 
 
Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall. 

Behandling  
Ordföranden i fullmäktiges förhandlingskommitté Kauste föreslog 
understödd av fullmäktiges ordförande Sistonen att ärendet 
återremitteras för ny beredning med följande motivering:  
 
Fullmäktige beslutar att ärendet återremitteras till stadsstyrelsen för 
beredning och behandling i januari–februari 2025 med iakttagande av 
följande:  
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Eftersom rivningen av Esbovikens simhall och byggandet av en ny 
simhall skulle innebära att hallen är ur bruk i flera år, undersöks ännu 
möjligheterna att undvika eller förkorta driftsavbrottet.  Innan den 
detaljerade planeringen framskrider utreds ännu grundligt andra 
alternativ i Esboviken, såsom att simhallen placeras i närheten av den 
nuvarande simhallen, söder eller sydost om den, eller i det så kallade 
Pikkulaivakvarteret. Då skulle simhallen förbättra kvaliteten på 
Esbovikens kärncentrum och göra tjänsterna där mer lockande. Till stöd 
för beslutsfattandet om alternativa tomter lämnas en utredning om 
deras detaljplaneringssituation och om markägandet, samt 
uppskattningar kostnaderna för olika alternativ. Utredningen tar också 
upp hur lång tid det skulle ta att ändra detaljplanen så att den lämpar 
sig för ett simhallsprojekt och vilka eventuella hinder det finns för en 
ändring. Till stöd för beslutsfattandet lämnas dessutom en omfattande 
rapport om den nuvarande simhallens skick samt en bedömning av hur 
länge och under vilka förutsättningar hallen förblir i användbart skick.  
 
Den projektplan som är under behandling förkastas inte, utan 
beredningen enligt den kan fortsätta om det inte går att hitta en 
alternativ plats. Ombyggnaden av Hagalunds simhall måste påskyndas 
så att den kan tas i bruk innan Esbovikens simhall rivs. 
 
Efter avslutad diskussion om återremiss frågade ordföranden om 
ärendet kan remitteras enhälligt.  Eftersom ingen motsatte sig 
remissförslaget, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade godkänt 
förslaget enhälligt. 

Beslut 
Fullmäktige: 
Ärendet återremitterades för ny beredning enligt följande: 
 
Fullmäktige beslutar att ärendet återremitteras till stadsstyrelsen för 
beredning och behandling i januari–februari 2025 med iakttagande av 
följande: 
 
Eftersom rivningen av Esbovikens simhall och byggandet av en ny 
simhall skulle innebära att hallen är ur bruk i flera år, undersöks ännu 
möjligheterna att undvika eller förkorta driftsavbrottet.  Innan den 
detaljerade planeringen framskrider utreds ännu grundligt andra 
alternativ i Esboviken, såsom att simhallen placeras i närheten av den 
nuvarande simhallen, söder eller sydost om den, eller i det så kallade 
Pikkulaivakvarteret. Då skulle simhallen förbättra kvaliteten på 
Esbovikens kärncentrum och göra tjänsterna där mer lockande. Till stöd 
för beslutsfattandet om alternativa tomter lämnas en utredning om 
deras detaljplaneringssituation och om markägandet, samt 
uppskattningar kostnaderna för olika alternativ. Utredningen tar också 
upp hur lång tid det skulle ta att ändra detaljplanen så att den lämpar 
sig för ett simhallsprojekt och vilka eventuella hinder det finns för en 
ändring. Till stöd för beslutsfattandet lämnas dessutom en omfattande 
rapport om den nuvarande simhallens skick samt en bedömning av hur 
länge och under vilka förutsättningar hallen förblir i användbart skick.  
Den projektplan som är under behandling förkastas inte, utan 
beredningen enligt den kan fortsätta om det inte går att hitta en 
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alternativ plats. Ombyggnaden av Hagalunds simhall måste påskyndas 
så att den kan tas i bruk innan Esbovikens simhall rivs. 

 
 
Fullmäktige 21.10.2024 § 90  
 
Förslag  Föredragande  
  Stadsstyrelsen  

 
Fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall.  

Behandling  
Ordförande Sistonen föreslog understödd av Markkula att ärendet 
bordläggs.  
 
Efter avslutad diskussion om bordläggning frågade ordföranden om 
ärendet kan bordläggas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget 
om bordläggning, konstaterade ordföranden att fullmäktige hade 
godkänt det enhälligt.  

Beslut  
Fullmäktige: Ärendet bordlades enhälligt.  

 
Stadsstyrelsen 23.9.2024 § 222  
 
Förslag  Föredragande  

Stadsmiljödirektör Olli Isotalo  
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall.  

Behandling  
Aaltonen lämnade understödd av Saramäki följande förslag till 
återremiss:  
Projektplanen återremitteras för beredning. Under remitteringen 
beräknas kostnaderna för alternativ B i bilaga 2 till projektplanen, om 
projektet inte genomförs som en hoppbassängshall på internationell 
nivå med läktare, utan genom att lägga till en normal (20 m x 25 m) 
allaktivitetsbassäng till baslösningen. 
 
Lahtinen lämnade understödd av Kajava följande ändringsförslag:  
Stadsstyrelsen väljer alternativ B, eftersom det motsvarar idrotts- och 
ungdomsnämndens beslut 24.11.2020 § 48 och idrottsnämndens beslut 
30.11.2023 § 44. 
 
Cederlöf lämnade understödd av Partanen följande förslag till tillägg: 
Om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. Efter avslutad 
diskussion konstaterade ordföranden att det framställts flera från 
föredragningen avvikande understödda förslag vilket föranleder 
omröstning.  
 
Ordföranden föreslog att man först skulle rösta om remissförslaget, 
därefter om Lahtinens ändringsförslag och slutligen om Cederlöfs 
tilläggsförslag. Stadsstyrelsen godkände röstningsordningen.  
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Ordföranden konstaterade att stadsstyrelsen förkastat Aaltonens 
remissförslag med 3 röster mot 12. Ordföranden konstaterade att 
stadsstyrelsen förkastat Lahtinens ändringsförslag med 10 röster mot 5. 
Röstningslistorna bifogas till protokollet. 
 
Ordföranden frågade om Cederlöfs tilläggsförslag kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslaget, konstaterade 
ordföranden att det hade godkänts enhälligt. 

Beslut  
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. Om reparationerna av 
Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att inleda projektet innan 
Hagalunds simhall öppnas. 

 
Stadsstyrelsen 12.2.2024 § 35 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Gestrin lämnade understödd av Partanen m.fl. följande tilläggsförslag: 
 
”2. Om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds 
möjligheten att inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas.” 
 
Lahtinen lämnade understödd av Kajava följande ändringsförslag: 
 
”Projektplanen godkänns i enlighet med besluten i idrotts- och 
ungdomsnämnden 24.11.2020 § 48 och idrottsnämnden 30.11.2023 § 
44.” 
 
Aaltonen lämnade understödd av Guzenina följande ändringsförslag: 
 
”Till projektplanen fogas den planerade allaktivitetsbassängen eller en 
nära motsvarande bassäng för att öka bassängytan.” 
 
Kajava lämnade följande förslag till remiss: 
 
”Om allaktivitetsbassängen, det vill säga hoppbassängen, inte byggs 
inom projektet för Esbovikens simhall, ska projektet återremitteras för 
beredning så att det omfattar åtminstone någon möjlighet till simhopp 
inomhus (åtminstone en språngbräda).” 
 
Kajava lämnade följande förslag till remiss: 
 
”Om allaktivitetsbassängen, det vill säga hoppbassängen, inte byggs 
inom projektet för Esbovikens simhall, ska projektet återremitteras för 
beredning så att en liten hoppbassäng utomhus, som i Hagalunds 
simhall, läggs till i planen. Bassängen byggs så att det finns möjlighet 
att genomföra en djup allaktivitetsbassäng senare. Enligt de uppgifter 
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som jag har fått skulle genomförandet av en liten hoppbassäng kosta 
cirka 2 miljoner euro, vilket är en mycket liten andel av de totala 
kostnaderna, men det skulle öka den verksamhet i simhallen som är 
viktig för barn och unga och som även i övrigt är väsentlig.” 
 
Partanen föreslog understödd av Kajava att ärendet bordläggs. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Partanens förslag 
kan godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig detta, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt förslaget. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Ärendet bordlades enhälligt. 
 

Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 29.1.2024 § 3 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 

 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion föreslår för stadsstyrelsen att 
fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Kajava föreslog att ärendet bordläggs, eftersom det inte tydligt framgick 
av projektplanen hur hoppbassängen byggs som en del av projektet. 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Kajavas förslag 
förfallit i brist på understöd. 
 
Kajava lämnade följande förslag till tillägg: Staden bör göra det möjligt 
för barn och unga att hoppa också i utomhusbassänger – en 
språngbräda och ett hopptorn på minst tre meter bör byggas. Efter 
avslutad diskussion konstaterade ordföranden att Kajavas förslag 
förfallit i brist på understöd. 
 
Cederlöf lämnade understödd av Laiho följande förslag till tillägg: Om 
reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Cederlöfs förslag kan 
godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig Cederlöfs förslag, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion 
hade godkänt förslaget enhälligt. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsens lokal- och bostadssektion föreslog för stadsstyrelsen att 
 
1 
fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 för 
Esbovikens simhall, 
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2 
om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
Stadsstyrelsen 3.3.2025 § 51 

 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Ordföranden föreslog understödd av Partanen att ärendet bordläggs. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att det lämnats ett 
från föredragningen avvikande understött ändringsförslag, vilket 
föranleder omröstning. 
 
Ordförandens förslag om bordläggning godkändes med 13 röster mot 2. 
Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Ärendet bordlades. 
 
 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
 
 

Stadsstyrelsen 10.3.2025 § 67 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade 
projektplanen 3.11.2023 för Esbovikens simhall. 
 

Behandling  
Partanen lämnade understödd av Kauste följande förslag till tillägg: 
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Stadsstyrelsen förutsätter att entreprenaden genomförs så att 
driftsavbrottet i bassänglokalerna i Esbovikens simhall blir så kort som 
möjligt. 
 
Partanen lämnade understödd av Kauste följande förslag till tillägg: 
Stadsstyrelsen förutsätter att idrottsnämnden föreläggs alternativa 
utredningar om hur man under driftsavbrottet kan säkerställa att det 
finns tillräckligt med bassänglokaler för användarna. I utredningen 
undersöks följande möjligheter: 1. Utökning av de andra simhallarnas 
öppettider. 2. Förlängning av Alberga friluftsbads öppettider på våren 
och hösten. 3. Avtal om samarbete med simhallar i närkommunerna. 
Om lösningarna förhandlas med simföreningar. 
 
Aaltonen lämnade följande förslag till återremiss:  
Ärendet återremitteras. Under remitteringen utreds i detalj möjligheten 
att placera simhallen på tomten norr om den gamla brandstationen och 
den nuvarande simhallen. 
 
Ordföranden meddelade att förslaget till återremiss inte kommer att tas 
upp till behandling, eftersom en remittering skulle innebära att 
projektplanen förkastas. 
 
Aaltonen lämnade understödd av Lahtinen följande ändringsförslag: 
Projektplanen 3.11.2023 godkänns med den ändringen att simhallen 
genomförs i enlighet med alternativ B i tilläggsbladet daterat 27.2.2024. 
 
Gestrin lämnade understödd av Vuornos följande tilläggsförslag:  
Om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds möjligheten att 
inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. 
 
Efter avslutad diskussion konstaterade ordföranden att det framställts 
flera från föredragningen avvikande understödda förslag vilket 
föranleder omröstning. 
 

 
Ordföranden konstaterade att stadsstyrelsen hade förkastat Aaltonens 
ändringsförslag med 9 röster mot 4 och 1 blank och 1 borta. 
Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
Ordföranden konstaterade att stadsstyrelsen hade godkänt Gestrins 
tilläggsförslag med 7 röster mot 5 och 2 blanka och 1 borta. 
Röstningslistan bifogas till protokollet. 
 
Ordföranden frågade om Partanens förslag till tillägg kan godkännas 
enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig förslagen, konstaterade 
ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt dem. 
 
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen 
1 
föreslår att fullmäktige godkänner den bifogade projektplanen 3.11.2023 
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för Esbovikens simhall. 
2 
förutsätter att entreprenaden genomförs så att driftsavbrottet i 
bassänglokalerna i Esbovikens simhall blir så kort som möjligt. 
3 
förutsätter att idrottsnämnden föreläggs alternativa utredningar om hur 
man under driftsavbrottet kan säkerställa att det finns tillräckligt med 
bassänglokaler för användarna. I utredningen undersöks följande 
möjligheter: 1. Utökning av de andra simhallarnas öppettider. 2. 
Förlängning av Alberga friluftsbads öppettider på våren och hösten. 3. 
Avtal om samarbete med simhallar i närkommunerna. Om lösningarna 
förhandlas med simföreningar. 
4 
beslutar att om reparationerna av Hagalunds simhall fördröjs, utreds 
möjligheten att inleda projektet innan Hagalunds simhall öppnas. 
 
Sara Saramäki reserverade sig mot beslutet med följande motivering:  
Det skulle vara viktigt att i anslutning till Esbovikens simhall bygga en 
hoppbassäng som uppfyller kriterierna för tävlingsverksamhet enligt 
samma tidtabell som den övriga simhallen, så att den nya simhallen 
genast när den öppnas bättre motsvarar olika användares behov. 
 
Juri Aaltonen reserverade sig mot beslutet. 
 

 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

4 Espoonlahden uimahalli hankesuunnitelma 2023 liitteineen 
5 Hankesuunnitelma 2023 lisälehti 27022024 

 
Tilläggsmaterial 

- Liikuntalautakunnan lausunto Espoonlahden uimahallin 
uudisrakennuksen hankesuunnitelmasta 

- Espoonlahden uimahalli tarveselvitys 
- Espoonlahden uimahallin kunto ja sijaintivaihtoehdot 24.1.2025 
- Espoonlahden uimahallin korjaustarpeita tuleville vuosille 

24.1.2025 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3663/08.01.00/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 28 
 
 
§ 28 
Fråga om samordning av kollektivtrafikens tidtabeller med skolornas 
scheman 

 
Beredning och upplysningar: 
Kuronen Pauliina 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på ledamot 
Johanna Karimäkis m.fl. fråga 19.11.2024 om samordning av 
kollektivtrafikens tidtabeller med skolornas scheman och konstaterar att 
frågan är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Fråga 
 
Johanna Karimäki och 25 andra ledamöter lämnade 19.11.2024 en 
fråga där de vill ha svar på följande saker om en samordning av 
kollektivtrafikens tidtabeller med skolornas scheman. 
 
1. Hur beaktar HRT i sin trafikplanering de tider då undervisningen 

börjar och slutar samt hur sammanpassas dessa tider med 
kollektivtrafikens tidtabeller? 
 

2. Har HRT:s trafikplanering kontakt med till exempel skolornas 
rektorer, för optimal trafikplanering med tanke på de tider då 
undervisningen börjar och slutar? 

 
Samkommunen Helsingforsregionens trafik ansvarar för planeringen av 
kollektivtrafiken. Esbo stads experter samarbetar dock och 
kommenterar vid behov också frågor som gäller tidtabellsplanering samt 
deltar i samarbetsmöten med skolväsendet om ordnandet av 
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kollektivtrafiken. Bemötandet på frågan har utarbetats tillsammans med 
HRT. 
 
Svar på frågan 
 
1. I Södra Esbo kör bussarna i regel med ett tätt turintervall på 10–15 

minuter, vilket innebär att det inte finns något särskilt behov av att 
anpassa tidtabellerna till skolornas scheman. I Norra Esbo är 
skoleleverna den viktigaste passagerargruppen och 
skolreseförbindelserna är en central fråga som beaktas vid 
planeringen av kollektivtrafikens tidtabeller.  
 
Många busslinjer betjänar flera skolor där lektionerna börjar och 
slutar i olika takt. I glesbygden finns det få passagerare och 
kostnaderna för kollektivtrafiken per passagerare är redan nu stora, 
vilket innebär att HRT inte alltid kan erbjuda busstrafik till alla skolor 
så att väntetiden före skoldagens början och efter skoldagen är 
högst 10–15 minuter.   
 
Busstrafiken betjänar också andra behov än skolresor. Genom 
tidtabellsplaneringen strävas också efter att säkerställa 
anslutningarna till spårtrafiken, och därför måste man ibland göra 
kompromisser i tidtabellsplaneringen. 
 

2. Inför planeringen av tidtabellerna för den kommande vintersäsongen 
ber HRT varje år skolorna att lämna uppdaterad information om 
lektionernas start- och sluttider. Vid behov har HRT bett skolorna 
om mer information, till exempel om antalet elever, för att kunna 
planera tidtabeller för så många passagerare som möjligt. I vissa fall 
har det dock varit svårt att få svar på de preciserande frågorna från 
skolorna och HRT har varit tvungen att planera utifrån bristfälliga 
uppgifter. 

 
 
Beslutshistoria 
 

 
 

Stadsstyrelsen 10.3.2025 § 70 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsmiljödirektör Olli Isotalo 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på ledamot Johanna Karimäkis m.fl. fråga 
19.11.2024 om samordning av kollektivtrafikens tidtabeller med 
skolornas scheman och konstaterar att frågan är slutbehandlad. 
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Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustokysymys 18.11.2024 Joukkoliikenteen aikataulujen 
yhteensovittaminen koulujen aikataulujen kanssa 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3741/02.00.00/2023 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 29 
 
 
§ 29 
Motion om en invånarenkät genom vilken invånarna kan delta i 
planeringen av stadens ekonomi 

 
Beredning och upplysningar: 
Tiilikkala Maria 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på en motion av Veera Ruoho med flera 
20.11.2023 om en invånarenkät, ”Vad skulle du spara in på?”, för 
invånardeltagande i stadens ekonomiplanering, och konstaterar att 
motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Motion 
 
Veera Ruoho och 35 andra ledamöter lämnade 20.11.2023 in en motion 
om en invånarenkät, ”Vad skulle du spara in på?”, för 
invånardeltagande i stadens ekonomiplanering enligt andan om 
delaktighet i Esbo stads strategi. 
 
I motionen sägs att Pieksämäki stad ordnade möten för invånarna år 
2015. På dem kläcktes idéer till inbesparing av sju miljoner euro i 
stadens ekonomi. Beslutsfattarna hade lättare att fatta svåra sparbeslut 
när de hade information om vad invånarna tyckte om dessa. Invånarna 
kunde föra konstruktiva diskussioner när det skapats en ram för detta. 
Invånarna hade lättare att acceptera besluten, eftersom de hade haft 
möjlighet att sätta sig in i situationen och påverka. En sådan enkät på 
webben, eller invånarmöten där frågorna ställs, skulle ge ledamöterna 
nyttig information för planeringen av stadens ekonomi. 
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Svar på motionen 
 

Främjande av medborgarbudgetering och invånarorienterade 
diskussioner om ekonomin stöder stadens mål att utveckla en öppnare 
och mer interaktiv stad. En enkät på temat ”Vad skulle du spara in på?” 
skulle för sin del stöda stärkande av delaktighet och stöda öppenhet 
som en del av beslutsfattandet enligt Berättelsen om Esbo. En enkät 
eller ett invånarevenemang skulle ge Esboborna möjlighet att direkt 
delta i planeringen av stadens ekonomi och ge värdefulla synpunkter 
om sparobjekt. Pieksämäkis exempel visar att invånarnas involvering 
ökar deras förtroende för stadens förvaltning och främjar en öppen 
diskussion om ekonomin. 
 
Esbo stads modell för delaktighet, ”Från hörande till partnerskap”, har 
utvecklats för att främja invånarnas deltagande och inflytande i stadens 
beslutsfattande samt utveckling av tjänsterna. Med modellen stöds 
Esbo stads väg till ekonomiskt, ekologiskt, socialt och kulturellt hållbar 
utveckling i en stad där invånarnas röst hörs och de aktivt kan delta i 
utvecklingen av sitt samhälle.  

 
I delaktighetsmodellen betonas invånar- och kundorientering som 
stadens centrala värdering. Modellen erbjuder konkreta sätt för 
invånarna att delta i och påverka stadens verksamhet. I modellen 
presenteras hörnstenarna för delaktighet i stadens verksamhet. 
Invånarna kan delta av samhället i Esbo till exempel med respons och 
invånarinitiativ, på invånarevenemang och i politiken. I sin helhet 
erbjuder delaktighetsmodellen mångsidiga möjligheter för invånarna att 
påverka och delta i utvecklingen av staden. 
 
Den nuvarande delaktighetsmodellen publicerades 2021 och 
stadsfullmäktige beslutade att den ska tas i bruk. Modellen uppdateras 
varje fullmäktigeperiod enligt behov. Idén om en enkät, ”Vad skulle du 
spara in på?”, kan granskas närmare och användningen av den som en 
del av nästa uppdatering av delaktighetsmodellen kan bedömas. 

 
Beslutshistoria 
 
Stadsstyrelsen 10.3.2025 § 73 

 
Förslag Föredragande 
 

Stadsdirektör Mykkänen Kai 
 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på en motion av Veera Ruoho med flera 
20.11.2023 om en invånarenkät, ”Vad skulle du spara in på?”, för 
invånardeltagande i stadens ekonomiplanering, och konstaterar att 
motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
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Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite "Mistä Sinä säästäisit?" -kysely espoolaisille 
osallistuva Espoo hengessä kaupungin talouden suunnitteluun, 
Ruoho Veera ja 35 muuta kaupunginvaltuutettua 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 1889/00.01.02/2023 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 30 
 
 
§ 30 
Motion om starkare främjande av Esbobornas hälsa och välfärd 

 
Beredning och upplysningar: 
Uppa Marianne 
Joensuu Minna 
Kasvi Tiina 
Kaarnalehto Annika 
Mattila Virpi 
Lostedt Marika 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på ledamot 
Johanna Värmäläs m.fl. motion 15.5.2023 om starkare främjande av 
Esbobornas hälsa och välfärd och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
Kajava lämnade understödd av Hopsu m.fl. följande förslag till 
hemställan: 
”Fullmäktige hemställer att staden levererar affischer mot rökning av e-
cigaretter till alla skolor i Esbo för att göra problemet synligare och lyfta 
fram saken i större grad än för närvarande.” 
 
Efter avslutad diskussion meddelade ordföranden att Kajavas förslag till 
hemställan inte tas upp till behandling eftersom det strider mot I delen 
Fullmäktige 28 § i förvaltningsstadgan. 
 
Ordföranden konstaterade att stadsstyrelsens förslag hade godkänts 
enhälligt. 
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Johanna Värmälä och 15 andra ledamöter lämnade 15.5.2023 en 
motion där det föreslås att Esbo stad bedömer effekterna av de 
funktioner som främjar invånarnas hälsa och välfärd samt 
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vidareutvecklar åtgärderna för att stärka den upplevda välfärden och 
invånarnas hälsa.  
 
I motionen konstateras följande:  
 
Trots att välfärden bland barn och unga i Esbo har främjats på olika 
sätt, finns det mycket som kan göras för att förbättra deras hälsa och 
välfärd. Även stadens revisionsnämnd har ingripit i situationen. 
Revisionsnämnden anser att resultatmålen för bland annat barns och 
ungas välfärd och hobbyverksamhet inte har uppnåtts. Det verkar också 
som att unga över 18 år inte får tillräckligt med stöd för 
hobbyverksamhet och därmed med att förebygga marginalisering, 
eftersom man försöker uppmuntra dem att delta i föreningsverksamhet i 
enlighet med Finlandsmodellen för hobbyverksamhet och Esbo stads 
avgiftsfria hobbystig. Syftet med modellen och hobbystigen är att 
möjliggöra gratis, trevlig hobby- eller idrottsverksamhet för alla barn och 
unga i samband med skoldagen. Detta arbete riktar sig alltså inte till 
unga i åldern 18–29 år, som dock skyddas av ungdomslagen. 
Revisionsnämnderna i huvudstadsregionens städer samt Helsingfors 
och Nylands sjukvårdsdistrikt (HUS) har tillsammans utvärderat hur 
målen för barns och ungas välfärd har uppnåtts och hur de har främjats. 
I utvärderingarna upptäcktes att man borde ägna särskild 
uppmärksamhet åt välfärden bland barn och unga med 
invandrarbakgrund och med främmande språk som modersmål. 
Revisionsnämnden i Esbo konstaterar i sin utvärderingsberättelse för 
2022. Välbefinnandet bland barn och unga kan även i fortsättningen 
påverkas bäst på platser där barn och unga tillbringar sin vardag, det vill 
säga i skolor, läroanstalter, fritidsaktiviteter och familjer. Till denna lista 
borde man emellertid ännu lägga till sammanslutningar, det vill säga de 
olika organisationer där barn och ungdomar tillbringar sin tid. 
Sammanslutningarnas verksamhet borde kartläggas så att man kan 
stärka samarbetet med dem inom främjandet av invånarnas hälsa och 
välfärd. Dessutom är samarbetet med olika städer, Västra Nylands 
välfärdsområde och HUS viktigt. Utifrån Esbo revisionsnämnds 
revisionsberättelse verkar det alltså som att det finns saker att granska i 
hur främjandet av hälsa och välfärd utförs. De verksamhetsmodeller 
som har varit i bruk i flera år bör ses över till den del de behöver 
förbättras. Målet ska vara ett socialt högklassigt Esbo som är tryggt, 
möjliggörande och inkluderande.  
 
Svaret på motionen har beretts i samarbete mellan 
koncernförvaltningen, sektorn för fostran och lärande samt 
resultatområdet för livskraft. Ärendet har behandlats i idrotts- och 
kulturnämnderna hösten 2023, varefter överförandet av ärendet till 
stadsstyrelsen och vidare till fullmäktige har fördröjts. 
 
Kommunen främjar invånarnas välfärd  
 
Enligt 1 § i kommunallagen ska kommunen främja sina invånares 
välfärd. Kommunens tjänster för invånarna är inte åtskilda, utan de 
bildar tillsammans lösningar för en fungerande vardag och 
förutsättningar för ett smidigt liv. Kommunen möjliggör att människor 
med olika bakgrund har lika möjligheter till ett gott liv.   
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Hobbyverksamhet för barn och unga är en viktig del av invånarnas 
övergripande utveckling och välfärd. När barn deltar i hobbyer får de 
många möjligheter att lära sig nya färdigheter, utveckla sin kreativitet 
och stärka sin självkänsla. Det hjälper också barn och unga att skapa 
sociala relationer, integreras och engagera sig i det omgivande 
samhället. 
 
Enligt Berättelsen om Esbo är Esbo är en ledande stad inom lärande 
och bildning. Vi genomför denna vision på många olika sätt som främjar 
välfärden bland barn och unga, både på stadsnivå och tillsammans med 
våra partner, såsom organisationer och föreningar. I välfärdsarbetet 
spelar också funktionerna mellan kommunen och välfärdsområdet en 
viktig roll. Samarbetsformerna håller ännu på att byggas upp eftersom 
reformen är rätt så ny, men verksamheten bedrivs i stor utsträckning 
bland annat i styrgruppen för främjande av välfärd, hälsa och 
delaktighet samt i styrgrupperna för främjande av välfärd i olika 
åldersgrupper samt i olika expertgrupper. 
 
Välfärd och hobbyer bland barn och unga  
 
Det är viktigt att alla barn och unga har möjlighet att delta i hobbyer 
oberoende av deras ekonomiska eller sociala bakgrund. Ett mål är att 
varje barn och ung person i Esbo ska ha minst en hobby som de tycker 
om. Strävan är att undanröja eventuella hinder för hobbyverksamhet, 
såsom priset på eller tillgängligheten till hobbyer, genom olika möjliga 
åtgärder tillsammans med samarbetspartnerna. 
 
I maj 2023 färdigställde Juan Varis inom magisterprogrammet i 
socialvetenskap en undersökning om ledda hobbyer bland barn och 
unga i läropliktsåldern i Esbo. Undersökningen visade att de allmänt 
populäraste hobbyformerna att börja med som ny hobby fanns inom 
idrott, konst och hantverk samt inom medier och digitala hobbyer. Enligt 
undersökningen finns det flera orsaker till att barn och unga inte har 
hobbyer, men i synnerhet bland unga vuxna minskar hobbyerna när 
studierna och arbetet tar en allt större del av fritiden. 
 
Inom de avgiftsfria hobbyer som ordnas för barn i grundskoleåldern 
följer Esbo principerna i Finlandsmodellen för hobbyverksamhet via 
stadens egen hobbystig och hobbyeftermiddagen. Inom 
verksamhetsmodellen Hobbystigen i Esbo eftersträvas en tydlig väg till 
en meningsfull hobby för alla barn och unga i grundskoleåldern i Esbo, 
oberoende av familjernas ekonomiska utgångspunkter. En betydande 
del av barnen och ungdomarna som deltar i Hobbystigen, 25 procent, är 
sådana som inte tidigare haft någon hobby.  Esbo får årligen 
statsunderstöd för Hobbystigen, vilket gör det möjligt att ordna 
avgiftsfria hobbyer i skolorna i Esbo. Under terminen 2023–2024 finns 
det sammanlagt 30 olika hobbyaktörer som producerar tjänster för alla 
grundskolor, sammanlagt över 230 olika hobbygrupper. En del av 
hobbyerna genomförs på distans som webbgrupper. Skolorna väljer på 
basis av lokalerna och tidpunkten lämpliga hobbygrupper bland det 
urval som Hobbystigen skaffar, och verksamheten utvecklas under 
läsåret i synnerhet vid ett hörande som gäller barns och ungas 
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hobbyverksamhet. Jämlika hobbymöjligheter främjas i samarbete med 
skolornas kultur- och gemenskapshandledare, genom att stärka den 
kulturella tillgängligheten samt genom att öka möjligheter att delta för 
dem som behöver särskilt stöd genom att utöka antalet grupper och 
tjänsteproducenternas utbildning. Teamet för Hobbystigen främjar aktivt 
Esbo stads gemensamma plattform för hobbykommunikation, Hitta en 
hobby, på webbplatsen esbo.fi. Plattformen publicerades i augusti 2023 
på https://www.esbo.fi/hitta-en-hobby   
 
Välfärden bland unga över 18 år stöds genom flera åtgärder som 
anknyter till hobbyverksamhet. Utöver webbplatsen Hitta en hobby, som 
är öppen för alla, beviljar nämnden för fostran och lärande enligt 
prövning understöd för ungdomsverksamhet i ungdomsföreningar, 
ungdomsorganisationer eller aktivitetsgrupper för unga i Esbo. 
Understöden är avsedda för att stöda aktivt medborgarskap bland 
ungdomar under 29 år, stärka deras sociala färdigheter, främja deras 
självständighet och främja drogfrihet under ungdomarnas fritid. 
 
Navigatorhuset är en servicehelhet för unga vuxna under 30 år. I 
Navigatorhuset hjälper olika aktörer unga i frågor som gäller studier, 
yrkesval och utkomst, men också i frågor som gäller välfärd och 
fritidsmöjligheter. Unga under 29 år som står utanför utbildning och 
arbetsmarknaden kan söka sig till det uppsökande ungdomsarbetet. 
Resultatenheten för idrott följer de allmänna idrottstrenderna bland 
annat genom att bygga fler banor för frisbeegolf och utegym för alla 
invånare, samt genom att utöka utbudet av digitala idrottstjänster, 
såsom e-sport. Det finns planer på att kartlägga önskemål som gäller 
idrottshobbyer bland unga över 18 år, till exempel genom enkäter i 
sociala medier eller möjligtvis av arbets- och näringstjänsterna. I 
synnerhet när det gäller att stöda välfärdsarbetet bland personer över 
18 år framhävs kommunikationen om och marknadsföringen av 
befintliga tjänster samt möjligheterna att nå målgrupperna. 
 
Arbetsgruppen för delaktighet på stadsnivå planerar, utvecklar och 
genomför för sin del välfärd genom att fungera som ett nätverk av 
aktörer inom delaktighet. Utvecklingen av delaktigheten på stadsnivå 
leds av koncernförvaltningen, och inom ungdomstjänsterna används en 
stig för delaktighet och påverkan som beskriver möjligheterna till 
delaktighet ur de ungas synvinkel samt hur vuxna kan stöda den. 
 
Främjandet av hälsa och välfärd bland barn och unga har en viktig roll 
inom tjänsterna för invånarna. Staden strävar till att främja välfärden 
bland barn och unga genom att göra hobbymöjligheterna mångsidigare 
och erbjuda olika hobbyalternativ, så att varje barn och ung person kan 
hitta en hobby som lämpar sig för hen. Esbo stad erbjuder också 
ekonomiskt stöd så att alla barn och unga har möjlighet att delta i 
hobbyer oberoende av familjens ekonomiska situation. En trevlig 
fritidshobby främjar effektivt också integrationen och stärker 
samhörigheten. För att målet ska nås fortsätter samarbetet på stadsnivå 
med välfärdsområdet, föreningar och organisationer samt andra aktörer. 
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Beslutshistoria 
 
Idrottsnämnden 21.9.2023 § 38 

 
Förslag Föredragande 
 Idrottsdirektör Martti Merra 

 
Idrottsnämnden föreslår för stadsstyrelsen att fullmäktige antecknar 
redogörelsen för kännedom som svar på ledamot Johanna Värmäläs 
m.fl. motion 15.5.2023 om starkare främjande av Esbobornas hälsa och 
välfärd och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Idrottsnämnden: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Beslutshistoria 
 
Kulturnämnden 19.9.2023 § 40 
 
Förslag  Föredragande 
  Kulturdirektör Tommila Susanna 

 
Kulturnämnden föreslår för stadsstyrelsen att fullmäktige antecknar 
redogörelsen för kännedom som svar på ledamot Johanna Värmäläs 
m.fl. motion 15.5.2023 om starkare främjande av Esbobornas hälsa och 
välfärd och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
Hietanen lämnade understödd av Grann följande tilläggsförslag till 
förslaget: 
Kulturnämnden förutsätter att Esbo stad undersöker tillsättandet av 
lämpliga mätare för att tillsammans med stadens övriga välfärdsarbete 
bedöma effekterna av de funktioner som främjar invånarnas hälsa och 
välfärd. På detta sätt blir det möjligt att följa utvecklingen av välfärden 
och mäta effekterna av den egna verksamheten. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om Hietanens 
tilläggsförslag kan godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig 
förslaget, konstaterade ordföranden att kulturnämnden hade godkänt 
förslaget. 
 

Beslut  
Kulturnämnden föreslår för stadsstyrelsen att fullmäktige antecknar 
redogörelsen för kännedom som svar på ledamot Johanna Värmäläs 
m.fl. motion 15.5.2023 om starkare främjande av Esbobornas hälsa och 
välfärd och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 
Dessutom förutsätter kulturnämnden att 
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– Esbo stad undersöker tillsättandet av lämpliga mätare för att 
tillsammans med stadens övriga välfärdsarbete bedöma effekterna av 
de funktioner som främjar invånarnas hälsa och välfärd. På detta sätt 
blir det möjligt att följa utvecklingen av välfärden och mäta effekterna av 
den egna verksamheten. 
 

Beslutshistoria 
 

 
 

Stadsstyrelsen 10.3.2025 § 71 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mykkänen Kai 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på ledamot Johanna Värmäläs m.fl. motion 
15.5.2023 om starkare främjande av Esbobornas hälsa och välfärd och 
konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite asukkaiden hyvinvoinnin ja terveyden 
edistämisen vahvistamiseksi 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 2367/09.00.00/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 31 
 
 
§ 31 
Motion om att införa principerna för tryggare rum i alla Esbo stads 
lokaler 

 
Beredning och upplysningar: 
Ikäheimonen Taru 
Torniainen Marika 
Häkkinen Petri 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på ledamot 
Peppi Seppäläs m.fl. motion 3.6.2024 om att införa principerna för 
tryggare rum i alla Esbo stads lokaler och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Esbo stads principer och anvisningar för främjande av säkerhet 
 
Genom aktiv säkerhetsplanering, framsyn och omfattande samarbete 
strävar man efter att ”Esbo är Finlands tryggaste stad”. Säkerhetsmålen 
i Berättelsen om Esbo förutsätter att stadens samarbete är fungerande 
både internt och externt. Esbo har ofta under de senaste åren varit den 
säkraste av Finlands största städer. Utvecklingen av säkerheten stöder 
genomförandet av Berättelsen om Esbo och har länge varit en viktig del 
av Esbo stads och Esbobornas värderingar.  
 
Den regionala säkerhetsplaneringen beskrivs i stadens 
säkerhetsprogram. Uppdateringen av programmet i samarbete med 
olika aktörer i området fortsatte under hösten 2024. Målet är att 
programmet ska behandlas i fullmäktige under år 2025. I programmet 
ingår också åtgärder för lokalernas, arbetsplatsernas och 
kundernas/invånarnas säkerhet. 
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För att utveckla och stödja säkerheten på stadens arbetsplatser och 
verksamhetsställen har bland annat följande anvisningar och dokument 
utarbetats: 
 
• Ordnande av och principer för organisationssäkerhet 
 
• Handbok för organisationssäkerhet för personalen 
 
• Utbildningsvideor om organisationssäkerhet och lokalsäkerhet 
 
• Studieväg för organisationssäkerhet, webbutbildning (inklusive ett 
sammandrag av organisationssäkerheten samt utbildning i datasäkerhet 
och dataskydd) 
 
• Anvisningen Toimi turvallisesti työpaikalla! - En anvisning för att 
förutse och hantera hot och våld 
 
• Säkerhetskvarten: ett verksamhetssätt med vars hjälp man på 
arbetsplatserna kan främja personalens beredskap och förmåga att 
handla i avvikande situationer som hotar säkerheten. Säkerhetskvarten 
genomförs två gånger om året och den ska gås igenom i varje 
arbetsgemenskap. 
 
• Informationssäkerhets- och dataskyddspolitik  
 
• Anvisningar om informationssäkerhet, dataskydd och säkerhet 
 
Sammanfattning 
 
Principerna för tryggare rum används redan bland annat i de tjänster 
som produceras av resultatenheten för kultur och av dess 
samarbetspartner. Staden ordnar och upprätthåller gällande 
säkerhetsutbildningar och verksamhetsmodeller som stöder 
utvecklingen av den fysiska säkerheten och känslan av trygghet.  
 
Staden tar i bruk principerna för tryggare rum i alla lokaler som staden 
använder samt i alla tjänster, evenemang och möten. Alla användare 
och deltagare förbinder sig att följa principerna för tryggare rum. 

 
Beslutshistoria 
 

 
 

Stadsstyrelsen 3.3.2025 § 53 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Stadsdirektör Mykkänen Kai 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på ledamot 
Peppi Seppäläs m.fl. motion 3.6.2024 om att införa principerna för 
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tryggare rum i alla Esbo stads lokaler och konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite turvallisemman tilan periaatteet käyttöön kaikkiin 
Espoon kaupungin tiloihin 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 2881/12.00.01/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 32 
 
 
§ 32 
Motion om att ordna parkmåltider i Esbo 

 
Beredning och upplysningar: 
Laine Raija 
Turunen Jaana 
Konttinen Nina 
Ahola Minna 
Karkkunen Nanna 
Westerlund Mia 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på ledamot 
Jaana Valles m.fl. motion 19.8.2024 om att ordna parkmåltider i Esbo 
och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Jaana Valle och 21 andra ledamöter lämnade 19.8.2024 en motion där 
de föreslår att man i Esbo ska ordna parkmåltider under 
grundskoleelevernas sommarlov och att detta beaktas i årsbudgeten. 
Motionen har beretts i samarbete mellan sektorn för fostran och lärande 
och koncernförvaltningens måltidstjänster. Motionen behandlades av 
nämnden för fostran och lärande 11.12.2024 och av nämnden Svenska 
rum 12.12.2024.  
 
Stadsstyrelsen behandlade ärendet 13.1.2025 och återremitterade det 
för ny beredning. 
 
I samband med budgeten i december 2024 beslutade fullmäktige att ett 
anslag på 149 000 euro reserveras för pilotförsöket med parkmåltider. 
Anslaget möjliggör ett pilotförsök med parkmåltider i fem invånarparker i 
juli 2025. I denna redogörelse beskrivs bakgrunden till ordnandet av 
parkmåltiderna och genomförandet av pilotförsöket. 
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 Parkmåltidernas mål och syfte  
 

I invånarparkerna kan barn och unga få nya vänner och tillbringa tid 
tillsammans med redan bekanta barn. Också de vårdnadshavare som 
bor i området möts i parker och kan med hjälp av kamratstöd få hjälp i 
sin vardag. 
 
Syftet med parkmåltiderna är att öka välbefinnandet bland barn, unga 
och barnfamiljer samt att erbjuda små skolelever som är hemma på 
sommaren och små barn som besöker parken tillsammans med sina 
föräldrar en varm måltid vid sidan av lek. 
 
Parkmåltiderna uppmuntrar också barnfamiljer i området att bekanta sig 
med invånarparkernas övriga verksamhet och samtidigt hitta nya 
vänner och nya kamratrelationer i sitt bostadsområde. Verksamheten 
främjar på så sätt också samhörigheten i området.  
 
Bakgrund 
 
Ordnandet av parkmåltider inom finsk småbarnspedagogik granskades 
senast av utbildnings- och dagvårdsnämnden 13.6.2018. Den 
dåvarande nämnden ansåg att det var ändamålsenligt att ordna 
parkmåltider, men också att kostnaderna för parkmåltider inte fick 
minska den övriga finansieringen av undervisning och 
småbarnspedagogik. Efter behandlingen i nämnden granskades 
ordnandet av parkmåltider i samband med budgetförhandlingarna. Då 
ordnades ingen separat finansiering för parkmåltiderna. 
  
Parkmåltider ordnades före år 2009 i alla invånarparker i Esbo som var 
öppna på sommaren. Fullmäktige fattade 6.4.2009 på grund av de 
ekonomiska utsikterna beslut om ett produktivitetsprogram för åren 
2009–2012 och uppställde utifrån det som mål att förbättra stadens 
produktivitet med 2,5 procent under varje år av fullmäktigeperioden . 
Enligt produktivitetsprogrammet kunde man för att anpassa 
verksamheten och ekonomin vidta åtgärder såsom ändringar i 
tjänsternas mängd, innehåll eller kvalitetsnivå, ändringar i servicenätet 
och optimering av metoderna för produktion av tjänster. 
  
Parkmåltiderna avskaffades år 2009 bland annat på grund av 
prioriteringen av lagstadgade småbarnspedagogiska tjänster och den 
mängd svinnmat som uppstod vid parkmåltiderna. Enligt statistiken från 
år 2008 uppgick mängden svinnmat till 15 927 portioner, det vill säga 16 
procent av den totala matmängden.  
  
Hösten 2023 föreslogs i programmet Ett välmående Esbo att 
parkmåltiderna ska införas på nytt, och med det anslag som 
programmet beviljat gjordes sommaren 2024 en småskalig utredning 
om hur pilotförsöket med måltiderna kunde ordnas och om kostnaderna 
för parkmåltiderna. 
  
Utifrån utredningen föreslogs i programmet Ett välmående Esbo att 
ordnandet av avgiftsfria parkmåltider pilottestas sommaren 2025 i varje 
storområde, i alla de fem parker som då är öppna och där det är möjligt 
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att ordna servering.  Tidpunkten för pilotförsöket bestämdes till juli, 
eftersom parkmåltiderna på detta sätt särskilt riktar sig till de barn och 
små skolelever som tillbringar högsommaren i staden. 
 
I utredningen fastställdes de totala kostnaderna för anskaffning av mat, 
personal, transporter och redskap som behövs för att ordna tjänsterna i 
de fem invånarparker som valts ut för pilotförsöket. Uppskattningen av 
kostnaderna baserade sig på antalet besökare i invånarparkerna 
föregående sommar och dessutom beaktades i kostnaderna en 
uppskattning om att gratis parkmåltider kan öka antalet besökare. På 
grund av måltiderna och den uppskattade ökningen av antalet besökare 
måste staden anställa extra personal i parkerna så att fyra arbetstagare 
och en sommarjobbare arbetar i varje park som pilottestar 
parkmåltiderna i juli. 
  
Inom finsk småbarnspedagogik förbereder man sig på pilotförsöket 
enligt finansieringsbesluten. I anslutning till ordnandet av avgiftsfria 
parkmåltider förs närmare förhandlingar, särskilt om måltidstjänsterna, 
transporterna och personalarrangemangen, men också om andra 
behövliga frågor. 
 
Invånarparker som valts ut till pilotförsöket sommaren 2025 
 
I Esbo finns sammanlagt 16 invånarparker. Vid valet av parker för 
pilotförsöket har staden utnyttjat information om barnfamiljer, parkernas 
lämplighet för ordnandet av måltider och parkernas tillgänglighet i olika 
delar av staden.  
 
Parker valdes ut från alla fem storområden, med följande kriterier: 

- Invånarparkens läge 
- Tillgänglighet med kollektivtrafik 
- Parkens storlek och hur väl den fungerar för matservering 
- Möjlighet att ta emot ett större antal besökare än för närvarande. 
  

Följande invånarparker serverar parkmåltider under sommaren: 
• Sökö invånarpark, Esboviken 
• Bergans invånarpark, Alberga 
• Olars invånarpark, Mattby-Olars 
• Södriks invånarpark, Esbo centrum 
• Hagalunds invånarpark, Hagalund 

 
Bedömning av konsekvenserna av parkmåltider  

Sammanhållning 
Det uppskattas att verksamheten i invånarparkerna och parkmåltiderna 
stöder sammanhållningen i området. Parkmåltiderna för samman barn 
och familjer i olika åldrar och med olika kulturell bakgrund. 
Parkmåltiderna kan utföras som en tjänst som alla som vill kan ta del 
av, med låg tröskel och utan att ställa familjer i ojämlik ställning. 

    



 
 
Esbo stad Protokoll  53/68 
 
Fullmäktige § 32 24.03.2025 
 
 
 

 

Barnens välbefinnande 
Det bedöms att parkmåltider främjar välbefinnandet hos de barn som 
deltar i den. En varm måltid som erbjuds i parken främjar barnens hälsa 
och en regelbunden måltidsrytm. Invånarparken erbjuder ett alternativ 
till eventuell ensamvaro för barn i skolåldern under skolloven. I bästa fall 
minskar barnens upplevelser av otrygghet och ensamhet i och med 
gemensamma måltider och deltagande i verksamheten. 
  
Familjernas välbefinnande 
Det bedöms också att parkmåltiderna kommer att främja välbefinnandet 
bland familjerna till de barn som deltar i den, eftersom den ger alla 
intresserade familjer en ny möjlighet att avgiftsfritt få en måltid för de 
mindre barnen i den invånarpark som testar måltiderna.  
  
Ekonomiska konsekvenser  
De extra kostnader som uppstår anknyter till livsmedel och leveranser, 
utdelning och ökning av antalet anställda.   
 
Kostnader för ordnande av parkmåltider 
 

Syftet med utredningen och planeringen är att förutse i synnerhet 
kostnaderna för pilotförsöket med parkmåltider. Efter pilotförsöket kan 
man också uppskatta kostnaderna för att ordna mer långvarig servering 
av parkmåltider.  

Det är svårt att förutse hur många barn som deltar i verksamheten i 
invånarparkerna och i parkmåltiderna. Kostnaderna har dock 
uppskattats utifrån det genomsnittliga antalet besökare och tidigare 
besökarantal i de parker som valts ut för pilotförsöket. Antalet besökare 
i parkerna som har öppet i juli 2025 beräknas öka på grund av 
möjligheten att äta jämfört med juli 2024, då sammanlagt 23 018 barn 
och vuxna besökte de sju parker som hade öppet. Enligt Esbo och 
grannstädernas tidigare erfarenheter påverkar vädret antalet besökare i 
invånarparker. En regnig och kall sommar minskar på antalet besökare, 
medan soligt väder ökar antalet.  

Preliminärt har antalet besökare uppskattats till i genomsnitt 150 
besökare per invånarpark. Detta skulle innebära cirka 15 000 
lunchgäster i juli. Bedömningen baserar sig på både Esbo stads och 
grannstädernas tidigare erfarenheter.  
 
Beräkningarna baserar sig på en portionsstorlek på 250 gram och ett 
måltidspris på 3,00 euro. Måltidspriset har erhållits från Esbo catering 
och kommer att preciseras ytterligare under våren. I kostnaderna 
inkluderades kostnaderna för måltiderna och leveranserna. 

I de fem utvalda invånarparkerna beräknas de genomsnittliga 
totalkostnaderna för parkmåltider i juli uppgå till 148 218 euro och i en 
enskild invånarpark till cirka 29 643 euro.   
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Ordnande av parkmåltider 

Parkmåltiderna planeras så att de så ändamålsenligt som möjligt kan 
ordnas i parker. Utifrån Esbo stads och grannstädernas tidigare 
erfarenheter har man planerat att alla barn och unga under 16 år som 
använder parken ska få mat. Specialdieter kan inte beaktas i parkerna, 
eftersom man inte på förhand anmäler sig till måltider såsom i 
grannstäderna. Mat serveras så länge den räcker till. Det föreslås att 
måltiderna i stor utsträckning ska genomföras enligt samma principer 
som tidigare. 
 
Den mat som serveras i parken är avgiftsfri och serveras vardagar 
klockan 12. Barnen ska ha med sig egna bestick: tallrik, mugg och 
sked. Med maten serveras vatten. Matens portionsstorlek är 250 g. Till 
menyn väljs maträtter som barn lätt kan äta i parken. Dessutom har det 
framförts önskemål att menyn ska omfatta rätter som sedan tidigare är 
kända som barnens favoriter. 
 
Bara ett måltidsalternativ erbjuds åt gången, liksom i grannstäderna. 
Om det finns flera alternativ stiger kostnaderna och hanterbarheten 
försämras. Dessutom försvåras utdelningen. Menyn publiceras på 
förhand på esbo.fi och finns också i parkerna. Under 2–3 dagar per 
vecka serveras vegetarisk mat. Kostnaderna för vegetarisk mat skiljer 
sig inte från kostnaden för annan slags mat.  
 
När en anställd inom småbarnspedagogiken ordnar parkmåltider ska 
hen beställa mat, ställa fram menyer och innehållsförteckningar, dela ut 
maten, hantera den överblivna maten, utföra egenkontroll och följa 
matens serveringstemperatur samt följa hur mycket av maten som går 
åt. Dessutom samlar parkpersonalen in respons från besökare och 
samarbetspartner för utvärdering. 
  
För att parkmåltiderna ska lyckas samarbetar de anställda inom 
småbarnspedagogiken och måltidstjänsterna aktivt när det gäller att 
ordna dem på ett ändamålsenligt sätt. 

  
Hantering av överskottsmat 

Åtgången av mat följs upp systematiskt och man strävar efter att hålla 
matsvinnet så litet som möjligt. Personalen inom småbarnspedagogiken 
ägnar särskild uppmärksamhet åt detta och styr genom olika sporrande 
pedagogiska metoder matgästernas beteende så att det inte uppstår 
svinn.  
  
Utöver styrningen strävar man efter att undvika svinnmat genom att så 
bra som möjligt förutse måltidsbeställningarna och genom ett nära 
samarbete med måltidsproducenten. Om det blir mat över kan barnen 
bjudas en andra portion, varefter mat också kan bjudas till 
vårdnadshavarna som är på plats.  
 
Det är inte möjligt att donera eller sälja den resterande maten, eftersom 
temperaturen på mat som delas ut utomhus enligt bestämmelserna om 
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egenkontroll inte hålls tillräckligt varm tillräckligt länge. Måltiderna 
ordnas i parkförhållanden där det inte är möjligt att hålla varm eller kyla 
ner den återstående maten.   
 
Sammanfattning 
  
I samband med budgeten i december 2024 beslutade fullmäktige att ett 
anslag på 149 000 euro reserveras för ett pilotförsök med parkmåltider. 
Anslaget möjliggör ett pilotförsök med parkmåltider i alla fem 
invånarparker som har öppet i juli 2025.  Vegetarisk mat serveras 2–3 
gånger per vecka.  Uppkomsten av matsvinn förebyggs genom 
förutseende och noggrann uppföljning i samarbete med 
måltidsproducenten samt genom pedagogiska och uppmuntrande 
metoder. Bestämmelserna om egenkontroll hindrar att överskottsmat 
från parkmåltiderna doneras eller säljs, om matens temperatur inte hålls 
tillräckligt varm under tillräckligt lång tid. Den mat som blir kvar efter att 
barnen ätit kan dock erbjudas till vårdnadshavarna på platsen.  
 
Syftet med pilotförsöket är att få erfarenheter och 
utvärderingsinformation om ändamålsenliga tillvägagångssätt och de 
utmaningar som ska lösas samt om verifierade kostnader. Om 
pilotförsöket med parkmåltider görs en utvärdering där man utnyttjar 
den utvärderingsinformation om parkmåltider, maten som serverades 
och verksamheten som barn, unga, vårdnadshavare, personal och 
samarbetspartner lämnat i juli. Dessutom följer staden antalet matgäster 
och andra besökare, matens tillräcklighet och mängden överskottsmat. 
 
Utifrån pilotförsöket kan man med hänsyn av erfarenheterna 
kostnadsmedvetet besluta om en eventuell fortsättning av parkmåltider 
och finansieringen av dem i Esbo.  

 
Beslutshistoria 

 
Nämnden för fostran och lärande 11.12.2024 § 226 
 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt redogörelsen 
om Jaana Valles och 21 andra ledamöters motion 19.8.2024 om 
ordnande av parkmåltider i Esbo. 
 

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 

Nämnden Svenska rum 12.12.2024 § 103 
 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 
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Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsen om Jaana 
Valles och 21 andra ledamöters motion 19.8.2024 om att ordna 
parkmåltider i Esbo. 
 

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
Förslaget godkändes enhälligt. 

 
Beslutshistoria 
 
Stadsstyrelsen 13.1.2025 § 12 
 
Förslag Föredragande 
 Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på motionen av Jaana Valle m.fl 19.8.2024 om att 
ordna parkmåltider i Esbo samt konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade 
förhinder och ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör 
Timo Ketonen. 
 
Ordföranden föreslog understödd av Partanen att ärendet 
återremitteras. 
 
Efter avslutad diskussion frågade ordföranden om ordförandens förslag 
kunde godkännas enhälligt. Eftersom ingen motsatte sig detta, 
konstaterade ordföranden att stadsstyrelsen hade godkänt förslaget. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Ärendet återremitterades enhälligt för ny beredning. 
 

 
 
Beslutshistoria 
 

 
 

Stadsstyrelsen 3.3.2025 § 54 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Tf direktör för sektorn för fostran och lärande Timo Ketonen 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på motionen av Jaana Valle m.fl 19.8.2024 om att 
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ordna parkmåltider i Esbo samt konstaterar att motionen är 
slutbehandlad. 

Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

6 Suunnitellun asukaspuistoruokailun pilotin alustavat 
kustannuslaskelmat 

 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite puistoruokailun järjestämisestä Espoossa 
 
För kännedom 
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Ordningsnummer 3136/12.06.00/2024 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 33 
 
 
§ 33 
Motion om luftrening för bekämpning av sjukdomar inom 
småbarnspedagogiken 

 
Beredning och upplysningar: 
Helin Erkko 
Westerlund Mia 
Vene Elisa 
Laine Raija 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar redogörelsen för kännedom som svar på Ira 
Hietanen-Tanskanens och Marika Räfs m.fl. motion 16.9.2024 om 
luftrening för bekämpning av sjukdomar inom småbarnspedagogiken 
och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Ira Hietanen-Tanskanen och Marika Räf samt 31 andra ledamöter 
lämnade en motion 16.9.2024, där de föreslår att Esbo stad utreder 
möjligheten att börja bekämpa sjukdomar på daghem genom luftrening. 
 
I motionen konstateras att det inom småbarnspedagogiken är beklagligt 
vanligt att både barn och personal är sjuka. På daghem i Helsingfors 
genomfördes en unik undersökning för att utreda om rening av 
inomhusluften minskar uppkomsten av infektioner i övre luftvägarna och 
magsjukdomar, arbetstagarnas sjukfrekvens och sjukfrånvaro samt 
föräldrarnas frånvaro från arbetet på grund av att de själva eller deras 
barn insjuknat.  
 
I motionen konstateras att undersökningen är avslutad och att man på 
daghem där luften rengjordes med luftrenare lyckades minska 
sjukfrekvensen hos barn med 18 procent. Undersökningen visade 
också att en stor del av sjukdomarna sprids via luften. Luftrening 
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erbjuder en möjlighet att bekämpa sjukdomar på ett nytt sätt. 
Kostnaderna för sjukfrånvaro är höga och effekterna är omfattande.  
 
Svaret på motionen har beretts av staben för sektorn för fostran och 
lärande, resultatenheten för finsk småbarnspedagogik och 
resultatenheten Svenska bildningstjänster. Dessutom har 
inneluftschefen från affärsverket Esbo lokaler deltagit i beredningen. 
 
Projektet E3 Excellence in Pandemic Response and Enterprise 
Solutions (E3) 
 
Motionen hänvisar till projektet E3 Excellence in Pandemic Response 
and Enterprise Solutions (E3), som inleddes år 2021 för att svara på 
behovet av hållbara lösningar för att lindra konsekvenserna av 
pandemier. Resultaten av E3-projektet kan tillämpas i praktiken på 
många sätt, särskilt vid hantering av pandemier och epidemier samt 
tryggande av samhällets funktioner. Ett centralt resultat i fråga om 
luftrening och ventilation var att de luftrenings- och ventilationssystem 
som utvecklats kan minska smittorisken på sjukhus, i kontorsbyggnader 
och i daghem. Till exempel i daghem minskade luftreningen barnens 
sjukfrekvens med 18 procent utan andra åtgärder för att bekämpa 
smitta. 
 
 E3-projektet har fått en del kritik i offentligheten. En central orsak till 
kritiken har varit projektets stora budget på 12 miljoner euro. Vissa 
anser att en så stor investering skulle ha kunnat allokeras mer effektivt 
till andra behov inom hälsovården. 
 
Dessutom har projektets resultat ifrågasatts, särskilt den praktiska 
tillämpningen. Trots att projektet gav betydande resultat, såsom 
minskad sjukfrekvens bland barn på daghem med hjälp av luftrenare, 
har man uttryckt oro över i vilken utsträckning resultaten kan tillämpas i 
olika miljöer och situationer. 
 
Partiklar, mikrober och kemikalier – luftrenares inverkan på 
exponering i skolor (projektet HiMiKKo) 
 
Det har nyligen också gjorts en annan undersökning om luftrenare. I 
projektet HiMiKKo undersöktes i vilken utsträckning luftrenare minskar 
mikrobiologiska föroreningar samt föroreningar i gas- eller partikelform i 
inomhusluften i årskurserna 1–6. Undersökningen omfattade sex skolor 
i Kuopio.  I undersökningen utreddes också hur användningen av 
luftrenare påverkar rapporteringen av symptom och olägenheter som 
skolpersonalen och eleverna upplever, såsom hetta, kyla och 
obehagliga lukter.  
 
I undersökningen rapporterade eleverna mindre symtom och 
olägenheter i övre och nedre luftvägarna samt andra symtom och 
olägenheter när luftrenare användes för att filtrera luften. Symtomen 
rapporterades dock ännu mindre när luftrenarna inte hade HEPA-filter 
eller filter med aktivt kol. Eftersom symtomen också minskade när 
dessa filter inte användes, går det inte att avgöra vad som slutligen 
bidrog till att minska rapporteringen av symtomen. Det är till exempel 
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möjligt att elevernas upplevda symtom minskade som en följd av att de 
såg luftrenaren användas i klassrummet. I studien dras därför 
slutsatsen att luftrenare endast bör användas som en tillfällig lösning 
om en onormal halt av föroreningar har konstaterats. I första hand ska 
man ägna uppmärksamhet åt underhållet av byggnader samt åt en 
energieffektiv, rätt dimensionerad ventilation som filtrerar partiklar från 
utomhusluften. 
 
Sjukfrånvaro inom småbarnspedagogiken  
 
Sjukfrånvaro är en stor utmaning både för barnen och för daghemmens 
verksamhet. Barn som deltar i småbarnspedagogik insjuknar ofta, 
särskilt i luftvägsinfektion, magsjukdomar och öroninflammation. 
Sjukfrekvensen påverkas också av att barnen återvänder till 
småbarnspedagogiken innan de är helt friska. Virus sprids snabbt vid 
kontakt och via gemensamma leksaker. E3-undersökningen visar att 
virus även sprids via luften. Sjukfrånvaro leder till omfördelning av 
personalresurser och kan påverka gruppens verksamhet och planerade 
aktiviteter. Föräldrarna kan ha svårt att ta hand om sjuka barn hemma 
tillräckligt länge på grund av arbete, vilket leder till att barnen återvänder 
till småbarnspedagogiken för tidigt. Detta ökar risken för smitta. 
 
Hanteringen av sjukfrånvaro är viktig för barnens hälsa och för att 
enheterna inom småbarnspedagogik ska fungera smidigt. I enheterna 
vidtas olika åtgärder för att förebygga att sjukdomar sprids. God 
handhygien är viktigt för att förebygga smitta. De leksaker som barnen 
tar med sig tvättas regelbundet med tvål och vatten. Leksaker som inte 
tål vattentvätt kan hållas utom räckhåll för barnen i några veckor så att 
mikroberna i leksakerna dör. Enheterna bör också regelbundet 
desinficera kontaktytor såsom dörrhandtag, bord och leksaker.  
 
Västra Nylands välfärdsområde har utarbetat anvisningar för 
personalen om bekämpningen av smittsamma sjukdomar i skolor och 
daghem. Enheterna för småbarnspedagogik följer anvisningarna i sin 
verksamhet och ger också föräldrarna anvisningar i enlighet med 
välfärdsområdets anvisningar.   
 
Sammanfattning: 
 
Användningen av luftrenare pilottestas. Syftet med försöket är att testa 
luftrenarnas effektivitet i att förebygga sjukdomar i daghemsmiljö. 
 
 

Beslutshistoria 
 
Nämnden för fostran och lärande 12.2.2025 § 18 
 
Förslag  Föredragande 
  Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

 
Nämnden för fostran och lärande ger ett utlåtande enligt redogörelsen 
om Ira Hietanen-Tanskanens och Marika Räfs samt 31 andra 
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ledamöters motion 16.9.2024 om luftrening för bekämpning av 
sjukdomar inom småbarnspedagogiken. 
 

Behandling  
Direktören för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade 
förhinder och ärendet föredrogs av ekonomi- och förvaltningsdirektör 
Timo Ketonen. 
 

Beslut 
Nämnden för fostran och lärande: 
 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Nämnden Svenska rum 13.2.2025 § 11 
 
Förslag  Föredragande 
   Direktören för sektorn för fostran och lärande Rinta-aho Harri 

  
Nämnden Svenska rum ger ett utlåtande enligt redogörelsen om Ira 
Hietanen-Tanskanens, Marika Räfs och 31 andra ledamöters motion 
16.9.2024 om att utreda möjligheten att börja bekämpa sjukdomar på 
daghem genom luftrening. 
  

Behandling  
Förvaltningschef Tiina Pesonen var föredragande, eftersom direktören 
för sektorn för fostran och lärande Harri Rinta-aho hade förhinder. 
  

Beslut 
Nämnden Svenska rum 
 
Förslaget godkändes enhälligt. 
 
 

 
Beslutshistoria 
 

 
 

Stadsstyrelsen 3.3.2025 § 55 
 
 

 
Förslag Föredragande 
 Tf. direktör för sektorn för fostran och lärande Timo Ketonen 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar redogörelsen för 
kännedom som svar på Ira Hietanen-Tanskanens och Marika Räfs m.fl. 
motion 16.9.2024 om luftrening för bekämpning av sjukdomar inom 
småbarnspedagogiken och konstaterar att motionen är slutbehandlad. 
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Behandling  
 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

  
 
Tilläggsmaterial 

- Valtuustoaloite ilmanpuhdistuksesta varhaiskasvatuksessa 
tautien torjumiseksi 

 
För kännedom 
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Ordningsnummer 916/00.01.01/2025 
   
   

 
Fullmäktige 24.03.2025 § 34 
 
 
§ 34 
Förteckning enligt I delen 1 kap. 7 § i förvaltningsstadgan över aktuella 
motioner och åtgärder som vidtagits med anledning av dessa 

 
Beredning och upplysningar: 
Kammonen Riitta-Liisa 
 
 fornamn.efternamn@esbo.fi 
 Telefon 09 816 21 
 

Förslag Föredragande 
 Stadsstyrelsen 

 
Fullmäktige antecknar för kännedom den bifogade förteckningen enligt I 
delen 1 kap. 7 § i förvaltningsstadgan över aktuella motioner och 
åtgärder som vidtagits med anledning av dessa. 
 

Behandling  
 
 

Beslut 
Fullmäktige: 
Stadsstyrelsens förslag godkändes enhälligt. 
 

Redogörelse  
Enligt I delen 1 kap. 7 § i förvaltningsstadgan ska stadsstyrelsen årligen 
före slutet av mars överlämna till fullmäktige en förteckning över de 
motioner som senast föregående år i juni lämnats till stadsstyrelsen och 
som stadsstyrelsen vid årsskiftet ännu inte besvarat. Samtidigt ska 
stadsstyrelsen meddela vilka åtgärder som vidtagits med anledning av 
dessa motioner. 

 
Beslutshistoria 
 
Stadsstyrelsen 10.3.2025 § 76 

 
Förslag Föredragande 
 
 Stadsdirektör Mykkänen Kai 

 
Stadsstyrelsen föreslår att fullmäktige antecknar för kännedom den 
bifogade förteckningen enligt I delen 1 kap. 7 § i förvaltningsstadgan 
över aktuella motioner och åtgärder som vidtagits med anledning av 
dessa. 
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Behandling  
Föredragandens ändringar vid sammanträdet har beaktats i protokollet. 
 

Beslut 
Stadsstyrelsen: 
 
Föredragandens förslag godkändes enhälligt. 
 
 
 

Beslutshistoria 
  
 
Bilaga 

7 Aktuella motioner 2025 
 
Tilläggsmaterial 

  
 
För kännedom 
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§ 35 
Motioner och frågor inlämnade vid sammanträdet 
 
 
Redogörelse  

Ordföranden konstaterade att följande motioner enligt I delen 1 kap. 7 § i 
förvaltningsstadgan lämnats till stadsstyrelsen för beredning: 
  
- Motion om att trygga simning i Esbovikens område (Aaltonen Juri m.fl.) 
- Motion om att bygga en ny simhall i Esbo (Partanen Henna och Hopsu 
Inka m.fl.) 
- Motion om att ersätta konstgräsmattor på lekplatser med bästa möjliga 
material med tanke på barnens hälsa (Kajava Henna m.fl.) 
- Varje kvadratmeter av bassänger ska användas: motion om att öppna 
Olars simhall på nytt (Nevanlinna Risto m.fl.) 
- Motion om att bevilja lokaler för organisationer (Värmälä Johanna m.fl.) 
- Motion om att ta i bruk invånarpaneler i Esbo (Elo Tiina och Nieminen 
Pinja m.fl.) 
- Motion om att staden bör anlita en utomstående konsult för att utarbeta 
en utredning om att flytta vaktmästartjänsterna tillbaka till sektorn för 
fostran och lärande samt under rektorernas ledning (Alaviiri Kaisa) 
  
Ordföranden konstaterade dessutom att tre frågor hade lämnats in under 
mötet: 
 
- Fråga om att stöda privat småbarnspedagogik och om att utöka 
användningen av servicesedeln i Esbo (Ülle Auli och Lindholm Julia m.fl.) 
- Fråga om startpeng för nya företagare. Varför har beviljandet av 
startpeng avbrutits och när återupptas det? (Savela Sari m.fl.) 
- Fråga om anslag för sysselsättningstjänster (Värmälä Johanna m.fl.) 
 

Beslut   Fullmäktige: 
Fullmäktige instämde i ordförandens förslag och beslutade enhälligt att 
lämna motionerna och frågorna till stadsstyrelsen för beredning. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 22, § 23, § 27, § 
28, § 29, § 30, § 31, § 32, § 33, § 34, § 35 
 
Förbud mot ändringssökande  
 
I ovan nämnda beslut som gäller endast beredning eller verkställighet får ändring inte sökas enligt 
(410/2015) 136 § i kommunallagen. 
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Anvisning för sökande av ändring gäller paragraferna: § 24, § 25, § 26 

 

Kommunalbesvär 
Ändring i ovan nämnda beslut av stadsfullmäktige kan sökas genom besvär.  

Ändring i beslutet får sökas av den som beslutet avser, den vars rätt, skyldighet eller fördel direkt 
påverkas av beslutet (part) samt av kommunmedlemmarna. 

Ändring får sökas på den grund att beslutet har tillkommit i felaktig ordning, den myndighet som 
fattat beslutet har överskridit sina befogenheter eller beslutet annars strider mot lag. 
 

Besvärsmyndighet 

Ändring i beslut söks hos Helsingfors förvaltningsdomstol. 
 

Besvärstid 

Ändring skall sökas inom 30 dagar från delfåendet av beslutet. 
 

Delfående 

En part anses, om inte annat kan påvisas, ha fått del av beslutet sju dagar efter det att brevet 
avsänts eller vid den tidpunkt som framgår av mottagningsbeviset eller av ett särskilt 
delgivningsbevis.  

En kommunmedlem anses ha fått del av beslutet sju dagar efter att protokollet publicerats i det 
allmänna datanätet. 

Dagen för delfåendet eller den dag då beslutet publicerats beaktas inte vid uträkningen av 
besvärstiden.  
 

Besvärsskrivelsens innehåll 

I den till besvärsmyndigheten riktade besvärsskrivelsen skall uppges 

- det beslut som överklagas 
- till vilka delar beslutet överklagas och de ändringar som yrkas i beslutet  
- grunderna för yrkandet 
- ändringssökandens namn och hemkommun 
- postadress och telefonnummer för meddelande i ärendet till ändringssökanden. 

 

Besvärsskrivelsen skall egenhändigt undertecknas av ändringssökanden, en laglig företrädare eller 
ett ombud. Om ändringssökandens talan anförs av en laglig företrädare eller ett ombud eller om 
besvärsskrivelsen uppsatts av någon annan person, skall i besvärsskrivelsen uppges också denna 
persons namn och hemkommun. 
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Till besvärsskrivelsen skall fogas 

- det beslut som överklagas, i original eller som kopia 
- bevis över dagen för delfåendet eller annan utredning över från vilken dag besvärstiden 

skall räknas, samt 
- de handlingar som ändringssökanden önskar åberopa som stöd för sitt yrkande, om de inte 

redan tidigare tillställts myndigheten. 
 

Inlämning av besvärsskrivelsen 

Besvärsskrivelsen skall inom utsatt tid tillställas Helsingfors förvaltningsdomstol under adress: 

Helsingfors förvaltningsdomstol, registraturen 
Banbyggarvägen 5, 00520 Helsingfors 
 
Telefon  029 56 42000 
Fax  029 56 42079 
E-post:  helsinki.hao@oikeus.fi 
Ämbetstid  8.00–16.15 
 
Besvär kan anföras även via förvaltnings- och specialdomstolarnas e-tjänst på adressen 
https://asiointi2.oikeus.fi/hallintotuomioistuimet 

Besvärsskrivelsen kan på egen risk sändas per post eller med bud. Anlitas posten skall 
besvärsskrivelsen avsändas i så god tid att den hinner fram den sista dagen av besvärstiden före 
ämbetstidens slut. 

På eget ansvar kan besvärsskrivelsen också sändas per fax eller e-post inom den utsatta tiden. En 
handling som ska sändas inom utsatt tid ska före utgången av den utsatta tiden tillställas 
rättskipningsmyndigheten så att handlingen finns tillgängligt för myndigheten i mottagarapparaten 
eller datasystemet.  
 

Avgift för behandling av besvär 

Av ändringssökanden tas en rättegångsavgift ut med stöd av lagen om domstolsavgifter 
(1020/2024). Ytterligare information om avgiften lämnas av besvärsmyndigheten. Mer information 
om besvärsavgiften ges av besvärsmyndigheten och på domstolsväsendets webbplats. 
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